
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. május 25. napján 

megtartott nyilvános üléséről.   

 

Az ülés helye:  Városháza, Irányi Dániel Díszterem (Békés, Petőfi u. 2.) 

 

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Deákné Domonkos 

Julianna, Mucsi András, Rácz Attila, Földesi Mihály, és Molnár Gábor 

képviselő.  

 

Igazoltan távol: Juhos János és Csibor Géza képviselő 

 

Tanácskozási joggal vett részt: 

 

 Dr. Bocskay Árpád aljegyző 

 Dr. Tanai Judit jogász 

 Kovács Szilvia osztályvezető 

 Dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető 

 Gál András osztályvezető 

 Nánási Zsolt osztályvezető  

 Dr. Szabó László hivatalvezető 

 Nánási László ügyvezető 

 Szabóné Szabó Erzsébet BKSZ Kft. részéről 

 Jánosi Péter rendőrkapitány  

 Vörös Ferenc r. ezredes 

 Dr. Pappné Darida Andrea  ügyvezető   

 Kádasné Öreg Julianna BVSZSZK   

 Nagy Richárd ügyvezető     

  Bak Ádám ügyvezető     

         Nánási László ügyvezető    

 Pál Bence Sándor Diákparlament  

 Medgyesi Ádám Diákparlament 

   

   

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte a testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy 

a képviselő-testület határozatképes, mert 8 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.  

 

Távolmaradásukat előzetesen bejelentették: Juhos János és Csibor Géza Képviselő Urak. 
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Köszöntötte az ülésen a közelmúltban megválasztott Diákparlament képviselőit. Ők a mai nyílt 

ülésen végig jelen lesznek, hasznos időtöltést és tapasztalatszerzést kívánt Nekik. 

 

Napirend elfogadása következik. 

 

Kálmán Tibor polgármester: A meghívóban kiküldött napirendi pontokhoz volt módosító 

javaslata, mégpedig, hogy a 4. napirendi pontot tárgyaljuk meg elsőként a tájékoztatók előtt, 

tekintettel a meghívott előadókra.  

 

Kérte, hogy szavazzanak arról, hogy az Ny/4. sz. előterjesztést a Békési Rendőrkapitányság 

beszámolóját első napirendi pontként tárgyalja a Képviselő-testület, majd azt követően a 

tájékoztatók tárgyalásával folytatódik az ülés. 

 

Kérte, hogy szavazzanak a napirend módosításáról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a testület 8 igen, egyhangú szavazattal, az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

99/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy úgy módosítja napirendjét, hogy 

az Ny/4. sz. számú előterjesztés megtárgyalásával kezdi az ülést, a tájékozatók tárgyalása előtt.   

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Kálmán Tibor polgármester: További módosító javaslata nincs, így kérte, hogy az előző 

szavazást is figyelembe véve fogadja el a napirendet a Képviselő-testület. 

Kérte, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a testület 8 igen, egyhangú szavazattal, az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

100/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. május 25. napján tartott ülésének 

napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:  

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

Nyilvános ülés: 

 

1. A Békés Városi Rendőrkapitányság beszámolója Békés város közrendjének, 

közbiztonságának helyzetéről a 2022. évben 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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2. Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

3. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

4. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

Előterjesztő: Tárnok Lászlóné jegyző 

 

 

5. A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2022. évi ellátásának átfogó értékelése 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

6. A Békési Férfi Kézilabda Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi 

beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester  

 

 

7. A Békési Kézilabda Sport Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi 

beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

8.  A BKSZ Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi beszámoló, valamint 

a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

9. A BVSZ Nonprofit Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi beszámoló 

és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

10.  A Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és 

pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

11.  A Békés Városi Kulturális Nonprofit Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és 

pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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12. A Körös-menti Települések Fejlesztéséért Nonprofit Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló 

szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv jóváhagyása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

13. A BKSZ Kft. és a BVSZ Nonprofit Kft. ügyvezetőjének megválasztása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

14.  A Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft-vel megkötött vagyonhasznosítási szerződés 

módosítása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

15. Tájékoztató a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás 2022. évi zárszámadásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

16. Bélmegyer Község csatlakozási kérelme a Békési Kistérségi Intézményfenntartó 

Társuláshoz 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

17.  Önkormányzati ingatlan ingyenes tulajdonba adása a Békési Református Egyházközség 

részére 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

18. Civil szervezetek támogatása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

19. A helyi autóbusz menetrend módosítása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

20. Háziorvosok feladat-ellátási szerződés módosítása iránt benyújtott kérelme 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

21. Polgármesteri Hivatal konyhájának további működtetése 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

22. Szent Lázár Alapítvány kérelme a Békés, Petőfi u. 33. szám alatti ingatlan bérleti 

szerződésének meghosszabbítása tárgyában 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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23. Költségvetési kitekintő határozat elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

24. Az Országgyűlés 5/2023. (III. 31.) számú határozatának támogatása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

25. Bejelentések, interpellációk  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

Zárt ülés:  

 

1. Lakáscélú kamatmentes kölcsön kérelem elbírálása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

 

Napirend tárgya: A Békés Városi Rendőrkapitányság beszámolója Békés város közrendjének, 

közbiztonságának helyzetéről a 2022. évben 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Vörös Ferenc 

Rendőr Ezredes, Rendőrségi Főtanácsos Urat, Békés Vármegyei Rendőr Főkapitányt és Jánosi 

Péter rendőr ezredes, Rendőrségi Főtanácsos, Kapitányságvezető Urat. 

 

Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi bizottság, és a Humán és 

Szociális bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  

 

Kérdezte Ezredes Urakat, van e szóbeli kiegészítésük? 

 

Vörös Ferenc rendőr ezredes: Kilencedik hónapja végzi megyében munkáját. Korábbi szolgálati 

helyei; Siófok, majd azt követően 23 évig Székesfehérváron szolgált. A tavalyi év közbiztonsági 

helyzetéről néhány kitekintést osztott meg. Az azt megelőző időszaknak szigorúan monoton, 

csökkenő bűncselekmény számát, a tavalyi évben már egy picit megingatta és egy minimális 

emelkedés történt az online csalások kérdéskörében. Ez jelenti pillanatnyilag a legnagyobb 

kihívást. A klasszikus vagyon elleni kategóriákban a lakásbetörés, a lopás tekintetében csökkenő 

tendenciát regisztráltak. Kiemelt bűncselekmények terén, három befejezett emberölés történt, 

mindegyikben felderítéssel zárult az eljárás. Nyolc rablás volt a vármegyében, ez egy alacsony 

számnak tekinthető az elmúlt évek tükrében. A közlekedési helyzetben sajnos romló tendenciáról 

tudtak beszámolni, emelkedett a balesetszám, szerencsére ez nem igaz a Békési 

Rendőrkapitányság illetékességi területére. Megyei szintre emelkedett, a legnagyobb gondot 

okozó elsőbbségadás kötelezettség elmulasztása, illetve a gyorshajtás. Fókuszálnak, és 

igyekeznek hatékonyabbak lenni, akár a hatósági munkájukban, vagy a baleset megelőzési 

tevékenységük során.  

Megemlítette a migrációs helyzetet. 178 km-es román határszakasszal rendelkezve, öt 

határrendészeti kirendeltségük szolgál a magyar-román határon. Teszi ezt mindaddig, amíg 

Románia esetlegesen a Schengeni térséghez csatlakozik. Az elmúlt évben 48%-al emelkedett a 
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határsértésekkel összefüggő jogsértések száma, ezen belül az embercsempészés is megjelent a 

területükön. Nem abban a mértékben, mint ahogyan ez Csongrád- Csanád- Bács-Kiskun megyét 

jellemzi. Ebben a Békési Rendőrkapitányságnak is mélységi ellenőrzés rendszernek a 

működtetésével van dolga. Kiegyensúlyozott volt a bűncselekmény helyzet és a közbiztonsági 

helyzet Békés Vármegyében. Az Országos Rendőr Főkapitányság az éves értékelésében a 

főkapitányság munkásságát kivételesnek értékelte, és mindösszesen a területi szervek közül csak 

négy vármegye kapta meg ezt a legmagasabb értékelést. Ez mindenképpen egy komoly 

elismerés.   

 

Jánosi Péter rendőr ezredes: Szót ejtett az elmúlt év változásairól, hiszen szervezeti változás 

történt a kapitányság életében. Ladányi Zoltán ezredes úr, aki több mint 18 évig vezette a 

kapitányságot, tavaly augusztusban nyugdíj előtti rendelkezési állományba helyezését kérte. 

Vezetői kört érintő változás volt az is, hogy a bűnügyi osztály vezetője Hrabovszki Zoltán 

alezredes úr októbertől már a főkapitányságon dolgozik. Az ő helyére a bűnügyi osztály élére 

Szabó Sándor őrnagy urat nevezték ki. Hivatalba lépésekor nagyon fontos célként határozta meg, 

hogy a törvényes működést fenntartva addigi elért jó eredményeket megőrizzék, sőt 

eredményességüket lehetőség szerint javítsák is munkavégzéseknek hatékonyságnak 

fokozásával képzelték el. Hiszen a legfontosabb számukra az, hogy a járásban, de Békésen is egy 

jó közbiztonságot tudjanak garantálni az itt élőknek, figyelembe véve az észrevételeket, 

javaslatokat. Az eredmények a célok irányába mozdult el, de látják, hogy vannak még 

tennivalóik.  

A bűnügyi szakterületnél összefoglalva, azt tartja, hogy ahogy a járásban csökkent a 

bűncselekmények száma, Békés városában is jelentkezett ez a kedvező tendencia. A tavalyelőtti 

188-ról, 184-re csökkent a bűncselekmények száma. A Békési Rendőrkapitányság a 

továbbiakban illetékességi területéhez tartozó valamennyi települést figyelembe véve a 100 000 

lakosra vetített regisztrált bűncselekmények száma a 2021. évben 1095,7 volt, a 2022. évben csak 

1004,7. Tudták javítani a nyomozás eredményességét, és a felderítési eredményességet is. A 

leginkább fontosnak tartott, kiemelten kezelt bűncselekmények körében is érvényesült ez a 

tendencia, mérséklődött 108-ról, 97-re.  

A kiemelt bűncselekmények köréből szándékos befejezett emberölés, halált okozó testi sértés, 

rablás vagy kiskorú veszélyeztetés, embercsempészés, önbíráskodás nem fordult elő a 

településen. 2022-ben egy emberölési kísérlet bűncselekményt regisztráltak, csökkent a 

rongálások és a garázdaságok száma, lopásból hússzal kevesebbet regisztráltak. Tízről háromra 

csökkent a lakásbetörések száma. A kábítószerrel terjesztéssel kapcsolatosan két cselekményt 

tudtak regisztrálni a tavalyi évben, az előző évben nem volt. Kiemelten kezelt bűncselekmények 

körén kívül, mindenképpen megemlítené a csalásokat, csak 18-ról, 20-ra nőtt a számuk, és jó 

eredményességgel tudták felderíteni az elkövetőket. Az online térben elkövetett internethez 

köthető csalások száma növekedni látszódik. Kármegtérülési mutató vonatkozásában, bár ugyan 

emelkedett 19,02%-ra ez a mutató, ami javulást jelenthetne, de ez a terület, az ahol leginkább 

szeretnének előre lépni. A tulajdon elleni szabálysértések miatt indított eljárások száma szintén 

csökkent hússzal. Nagyon fontos szerepet tulajdonítanak a bűncselekményeken túlmenően a 

szabálysértések vonatkozásában is a térfigyelő kamerarendszerek használatának és megelőző 

szerepének. A szabálysértések közül továbbra is a lopás a legjellemzőbb, összességében 512-ről, 

433-ra csökkent a számuk. 89-ről, 84-re csökkent a közúti közlekedési baleset okozása miatt tett 

feljelentéseik száma is. Ha rendészeti tevékenység elemzésekor összehasonlítjuk a beszámolóban 

szereplő 2021-22-es adatokat, akkor láthatjuk, hogy a közterületi bűncselekmények számának 

említett csökkenése mellett, csökkent a büntetőfeljelentések, illetve az intézkedésekhez 

kapcsolódóan az elfogások, szabálysértési feljelentések száma. A biztonsági intézkedések száma 

is csökkent, de növekedett a közterületi jelenlétet mutató óraszám. A tavalyi évben 14%-al 

növelték a kollégák a közterületi óraszámát, ami megközelítette a 34 ezret. Az intézkedéseik 
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eredményeket is hoztak, kiemelte, hogy a célszerűen megválasztott szondáztatásokkal tavaly 

több ittas vezetőt tudtak kiszűrni a forgalomból. Javult a reagálási idejük, kollégái tavaly 11 perc 

16 másodperc alatt érkeztek ki a megadott helyszínekre. A személyi sérüléssel járó közúti 

közlekedési balesetek száma tavaly Békés város területén 30-ról, 25-re csökkent. A legfontosabb 

az, hogy halálos baleset nem történt a városban. Azért, hogy ezt a baleseti helyzetet még 

kedvezőbb irányba tudják befolyásolni célirányos megelőzési tájékoztatási tevékenységet is 

végeztek. A közlekedés biztonságának megerősítése közös céljuk, hiszen mindent meg kell 

tenniük a balesetek számának visszaszorítása érdekében. Az okozók tekintetében, nincs változás 

57% körüli mértékben a személygépkocsi vezetők okozzák a baleseteket. Helyi sajátosság, hogy 

a kerékpárosok vannak a második helyen több mint 22%-al, ez számukra jelzés értékű.  

A három fők ok: az elsőbbségi jog, a sebesség nem megfelelő megválasztása, illetve a kanyarodás 

szabályai együttesen szinte az okok teljes mértékét adják. Ezek a főbb okok számukra szintén 

jelzés értékűek. A bűnügyi és a rendészeti tevékenység bemutatását a megelőzési munkával zárta. 

A közismert „DADA program” immár több mint 2 évtizedes, a „Tanya program” keretében az 

idős, településtől távol élő magányos emberek élet és vagyonbiztonságának erősítését célozzák 

meg. A tizennyolc év alattiak védelmére irányulva megelőzési tevékenységre szintén nagy 

hangsúlyt fektettek. Iskolákban, gyermektáborokban, idősotthonokban tartottak előadásokat. Ott 

is kitértek az internet veszélyeire és a tudatosság megerősítésére. 2020-ban indult útjára az 

iskolaőri program, a járásukban csak itt Békésen a Hepp Ferenc Általános Iskolában lát el 

szolgálatot egy fő iskolaőrük. A visszajelzések alapján közmegelégedésre intézkedésre okot adó 

ok nem merült fel. A beleset megelőzés területén próbáltak változtatni egy kicsit a 

kommunikáción, és a fokozott ellenőrzések során a járművezetők részére az ellenőrzést 

követően, láthatóságot javító megelőzési célú tájékoztató anyagokat adtak át. Nagy sikereket 

elértek a közlekedési versenyeken, pályázatokat, rajzkiállításokat is szerveztek. Folytatták a 

„Zebra zsaru” és az „Iskola rendőre” programot is. A járásban 11 iskolában 101 előadást tartottak 

iskolarendőreik. Munkavégzésüket nagyban erősítette együttműködőik támogató hozzáállása is, 

teljesség igénye nélkül napi kapcsolatban állnak az önkormányzaton kívül az oktatási 

intézményekkel, járási ügyészséggel, járás bírósággal, járási hivatallal, szakigazgatási szerveivel, 

a katasztrófavédelem szerveivel, és végül de nem utolsó sorban a polgárőr szervezetek tagságával 

is. Az elmúlt évben is sort került a járási közbiztonsági egyeztető fórumra, melyet főkapitány úr 

tartott. Ez a fórum is lehetőséget biztosított az együttműködés elmélyítésére. Az ott elhangzott 

felvetések tárgyában megtették a szükséges intézkedéseket. Az önkormányzattal folytatott 

együttműködésük, kiterjedt a városban megtartott rendezvények biztosítására is. Ezt kihasználva 

toborzóik mindent megtettek a rendőri hivatás népszerűsítésére. Mindenképpen kiemelte a 

polgárőröket, hiszen ők a vállalt feladataik teljesítésén túlmenően megkülönböztetett 

figyelemmel fordultak a bűnmegelőzési, illetve a baleset megelőzési programjaikra, valamint a 

közterület szolgálat ellátására. Valamennyi partnerüket köszönet illeti meg a korrekt, segítőkész 

hozzáállásért, hiszen közösen kell tenni a város közbiztonságáért.  

Összegzésül a statisztikai adatok mögé nézve az együttműködőktől, az állampolgároktól kapott 

visszajelzések alapján kijelentette, hogy munkájukat a kitűzött célok irányába eredményesen 

végezték el, de látják, hogy melyek azok a területek, amelyen előre szeretnének lépni. Céljuk az, 

hogy minden település élhető és biztonságos legyen, így Békés is. A tavalyi évi jó teljesítményért 

a kapitányság minden tagja, hivatásos és nem hivatásos együtt közösen végezte a szolgálatot 

összehangoltan. Az elért eredmények és visszajelzések, a teljesítményének megítélése egyfajta 

kihívást is jelent számukra, ennek szeretnének megfelelni.  

Megköszönte, hogy mindig támaszkodhattak az önkormányzat visszajelzéseire, észrevételeire, 

javaslataira, és megannyi területre kiterjedő támogatására is. Szeretnének a jövőben is 

partnerként működni mindenkivel. Kérte a beszámolójuk elfogadását. 
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Balog Zoltán képviselő: Köszönetet mondott a rendőrségnek az elvégzett munkáért. Örül, hogy 

a városban rend, és nyugalom uralkodik köszönhetően a megfeszített munkájuknak. 

Folyamatosan csökkennek a bűnügyi esetek, ez mutatja az elvégzett munka eredményét, hogy 

jól dolgoznak.  

 

Mucsi András képviselő: Megköszönte a beszámolót, úgy a képviselő- testület, mint az általa 

reprezentált Fidesz-KDNP frakció nevében. A beszámoló kivételesen tartalmas, grafikonok, 

ábrák segítik az áttekinthetőséget a megértést. Örül annak, hogy Jánosi Péter úr személyére esett 

a választás, hiszen ő városunk lakója volt korábban hosszú éveken keresztül. Tehát ha mondunk 

egy utca nevet, akkor ő neki nem térképről kell nézni, hanem kapásból tudja, hogy miről van szó, 

ez nagyon fontos. Fontos, hogy olyan emberek kerüljenek települési szintre, akik ismerik az adott 

helyet. Főkapitány úrnak a munkáját meg tudta ismerni, hiszen a vármegye önkormányzat 

közgyűlés korábban szavazott arról, hogy a bizalmukat kinyilvánították egyhangúlag felé. Egy 

nagyon jó rendőrkapitányságot vett át, ez is nagyon fontos Békésnek. A statisztikai adatok azt 

mutatják, hogy csökkenek a bűncselekmények. Nekik fontos a jó együttműködés, ezért ezen a 

helyen is felajánlotta főkapitány úrnak és kapitány úrnak, hogy a városnak vannak szociális, 

illetve piaci alapon működő bérlakási, és amennyiben szükség van arra, hogy szakembereket 

hozzanak a városba, akkor segítenek ebben.  

Amennyiben azon múlik, hogy nyomozót vagy bármilyen más munkakörben dolgozó 

szakembert ide szeretnének hozni a településre és problémát okoz az átjárás, vagy kényelmi 

szempontok szerint jobb lenne, hogyha itt lakna a kollega, akkor meglehetősen kedvező áron 

vannak piaci alapú bérlakásaik. Ha jelzik polgármester úr, felé akkor segítenek. Az elmúlt 

években a városi rendőrkapitányság egy munkatársa lakott az egyik ingatlanukba, illetve egy 

Békéscsabán dolgozó fiatal kolléga is részt vett az ifjúságsegítő programban, és két éven 

keresztül ingyen kapott lakást Békés területén. Ezen a testületi ülésen fognak hozni egy olyan 

döntést, hogy 1 millió forinttal támogatja az önkormányzat az ingyenes ingatlanhasználat mellett 

a Polgárőrségnek a munkáját. Annak is örül, hogy az iskolaőrökkel is elégedettek. Reményei 

szerint június 8-án, a képviselő tagok mindegyikével fognak látogatást tenni a rendőrségen.   

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a beszámoló elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

101/2023. (V. 25.) határozata  

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békés Városi Rendőrkapitányság Békés 

város közrendjének, közbiztonságának 2022. évi helyzetéről szóló beszámolóját a határozat 

melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Tárgy:  Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel, módosító javaslat?  

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

102/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése 

között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel, módosító javaslat?  Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

103/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken 

elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Napirend tárgya: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel, módosító javaslat?   

Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást 

rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

104/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi 

változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2022. évi ellátásának átfogó 

értékelése  

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Kádasné Öreg Julianna Igazgató Asszonyt. 

Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati 

javaslatot. Nagyon tartalmas, átfogó képet kaptunk a gyermekjóléti feladatok ellátásáról. Ezúton 

is megköszönöm Igazgató Asszony, Osztályvezető Asszony és minden munkatársuk odaadó, 

lelkiismeretes munkáját. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: A humán bizottsági ülésen nagyon részletesen 

tárgyalták az anyagot, és a felügyeleti szerv tájékoztatása szerint az értékelés megfelelt a 

vonatkozó tartalmi követelményeknek, és hiányosságot nem állapított meg. Átfogó értékelés, 

amely a demográfiai mutatók mellett az önkormányzat által nyújtott pénzbeli, természetbeli 

ellátásokról szót ejt. Személyes gondoskodást nyújtó ellátásokat is említ, a jövőre vonatkozó 

javaslatok, célok meghatározását emeli ki, bűnmegelőzési programról szól. Gratulált a 

munkához.  

 

Molnár Gábor képviselő: A hasonló méretű településekhez képest százalékosan mekkora a 

gyereklétszám, amit hátrányos helyzetben mértek Békésen?  
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Mucsi András képviselő: Jogos Molnár Gábor képviselő úrnak a kérdése. Nyilván érdemes 

lenne megnézni, hogy megyei vagy országos szinten, hogyan áll a gyermekvédelmi helyzet. Jó a 

háló, és ahhoz, hogy egy jó hálót tudjanak kiépíteni, ahhoz jó intézményre van szükség. Egy 

professzionálisan működtetett rendszer az, ami a gyermekvédelmet biztosítja, de ez nem lenne 

elég. Az anyagból is kiderül az, hogy szükség van más partnerek bevonására. Ez az anyag egy 

főiskolai szakdolgozati színvonal, akár egy külön ülést is rá lehetne szánni. Olyan megállapítások 

vannak benne, ami elgondolkodásra készteti az embert. Kiemelte a Connect rendezvényt, ami 

keresztény gyülekezetek szervezése alatt folyik, illetve a nemzetiségi önkormányzatokat. A 

gyermekvédelemnek a kezelése, a családon belüli konfliktusoknak a feldolgozása az nem állhat 

meg a családsegítőnél. A 28. oldalon a családok számára elsődleges probléma is benne van a 

beszámolóba. Próbálnak programokat, tábort szervezni. Ez kicsit hiány, hogy nem tudunk 100%-

os hálót csinálni, de nem is biztos, hogy elvárható a várostól, az önkormányzattól, hogy ezt 

megoldják. A prevencióval, az adományok osztásával, elégedett. Az a jó, hogy vannak olyan 

szociális munkások, akik a család mellett vannak és próbálják gazdaságosan irányítani ezeket az 

egyéneket. Örömteli, hogy jól működik a szociális rendszer az iskolák részére. Gratulált az 

anyaghoz igazgató asszonynak, és Dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezetőnek.  

 

Dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezető: A gyermekvédelmi beszámoló tartalmi elemeit a 

149/1997-es kormányrendelet tartalmazza. Ennek a célja az adott település mutatóinak a 

bemutatása. Nem összehasonlítás, tehát összehasonlítani, csak előző saját adataikkal hasonlítják 

az adatokat. Minden települési önkormányzat képviselő- testületének, közgyűlésének kötelező, 

hogy az adott év május hónapjában legkésőbb fogadja el ezt a gyermekvédelmi beszámolót. 

Ezekből a beszámolókból lehet tájékozódni más települések ilyen irányú adatairól.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ha konkrét számokat nem is tudnak mondani, de az jelzésértékű, 

hogy majd a későbbiekben fogják tárgyalni Bélmegyer csatlakozását például a szociális hálóhoz. 

Egyéb településekkel is egyeztetésben vannak, ami azt jelzi, hogy elismerik az intézménynek azt 

a rendkívül szerteágazó munkáját, amit végez.  

 

Mucsi András képviselő: A reményhír intézménybe beiratkozott egy ukrajnai kisgyermek. 

Tudja, hogy a városban tartózkodnak Ukrajnából, településre érkezett családok. Ez egy ráutaló 

magatartás, hogyha beiratkozik a gyerek, hogy akkor nyilván itt képzelik el a jövőjüket. A Cigány 

Misszión keresztül van a lakhatásuk biztosítva, velük felvették –e a kapcsolatot, és milyen ez az 

együttműködés?     

 

Kádasné Öreg Julianna igazgató: Minden olyan Ukrán állampolgárról tudnak, akik a 

településre érkeznek. Az OCM kollégáival nagyon jó kapcsolatban vannak, sokat köszönhetnek 

az ukrán menedékes állampolgároknak mindennapos ellátásával kapcsolatban nekik. Kötelező 

feladatuk, hogy az ittmaradókkal, akik nem csak ideiglenesen tervezik az itt tartózkodásukat. 

Nagyon sokat dolgoztak az elmúlt időszakban osztályvezető asszonnyal, illetve a kormányhivatal 

munkatársaival is azon, hogy megfelelő jogi keretek közé tudják terelni. Volt olyan, hogy 

precedens értékű kiskorú várandósuk a településen, aki menedékes volt és több kört kellett 

futniuk, hiszen nem volt arra kialakult gyakorlat, hogy mit kell tenni. Nagy problémát nem 

jelentenek, hosszú távon többen úgy gondolják, hogy a településen fognak maradni. Erre utal az, 

hogy munkát keresnek, a gyerekeiket gyermekintézményben helyezik el.  Ugyanazok a 

segítségnyújtási elemek megilletik őket, mint egy magyar állampolgárt. Nincs könnyű dolguk 

velük, mert azt látják, hogy akinek lehetősége van tovább áll Nyugat- Európába a jobb 

munkavállalás és jobb jövedelemforrás reményében. Ellenállás nincs a részükről, 

együttműködőek, és a kitűzött feladatokban kooperálnak a kollégáival.      
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Molnár Gábor képviselő: Nem azt kérdezte, hogy az előző évi beszámolóban mi áll. Hanem az 

érdekelte, hogy a hasonló településekhez képest, Békés városában mennyivel több vagy 

kevesebb feladat hárul a lakosság százalékos arányához képest. Mert ez megmutatja, hogy 

fejlődik a városunk, stagnál vagy lefele süllyed az elszegényedés szempontjából.  

 

Kádasné Öreg Julianna igazgató: Ahogy osztályvezető asszony elmondta, ezt nem kell 

vizsgálni, és nem is vizsgálják. De elmondhatják, hogy ez egy évek óta csökkenő szám, mert 

egyre kevesebben férnek bele 2H, 3H-s kategóriába.. A gyermekjóléti problémák, illetve a 2H, 

3H nem feltétlenül függnek össze. Tehát a problémák nem feltétlenül függnek össze az anyagi 

helyzettel, sem a státuszokkal. A jól szituált családokban előkerülnek azok a problémák, amik a 

legtöbb gondot okoz nekik. Az oktatási- nevelési intézményeknek, illetve a családoknak és egyéb 

közösségeknek is problémát okoznak.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Tehát nem vizsgálták más települések számait. Nagyon kiterjedt 

és alapos munkát végeznek, mind hivatali mind intézményi szinten. Megyei szinten is 

egyedülállóak abban, hogy nem csak városi intézmény, hanem az egyház és egyéb 

intézményekkel is jó a kapcsolatuk, és folyamatos az együttműködés.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a beszámoló elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

105/2023. (V. 25.) határozata  

 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatok 2022. évi ellátásáról szóló átfogó értékelést megtárgyalta és a határozat mellékletét 

képező tartalommal elfogadja azt.  

A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon az elfogadott értékelés Békés 

Vármegyei Kormányhivatal Gyámügyi és Igazságügyi Főosztálya részére történő 

megküldéséről. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: A Békési Férfi Kézilabda Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és 

pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Nagy Richárd Ügyvezető Urat. 

Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és a Humán és Szociális 

Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. 
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Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Közel áll a szívéhez ez a gazdasági társaság, azért is, mert 

tizenegy évig vezetője volt, illetve a mai napig is kapcsolatban van az ügyvezető úrral. 160 fő 

foglalkoztatott játékosa van a Kéziladba Clubnak, amiből 147 fő utánpótlás korú. Plusz 41 fő 

munkavállalója is van a gazdasági társaságnak, ebben benne van az Mt.-től kezdve a megbízásig 

mindenki. Nagyon sok embert foglalkoztató cégről van szó, illetve a mögötte lévő családokról 

nem is beszélve. A felnőtt és utánpótlás csapatok is külön voltak bontva. Egy átalakított 

bajnokságban egy országos bajnokság lett, 16 csapatból, amit most a hétvégén az 5. helyen 

zártak. A csapatnak az átlag életkora 23 év, ez a felnőtt csapatnak az átlagéletkora. Az 

utánpótlásról kiolvasható az anyagból, hogy 13 korosztályban indítanak csapatokat. Nagyon 

kevés van az országban, aki ilyen számmal rendelkezik. A Szegedi Kis István Református 

Gimnázium a diákolimpián elindulva 103 iskolából, a 7. helyen végzett.  

Létesítmények szempontjából a  club szinte mindent kihasznál, illetve most már egy új kézilabda 

pálya is van a Fáy utcán, ami másodikként épült meg az országban. Illetve a Szántó Albert utcán  

is egy új át lett adva. A Magyar Kézilabda Szövetség egy auditot végzett a klubnál, és 75,05%-

os értékelést kapott. Sok mindent vizsgáltak, az igazgatást, szakmát, eszközöket, a produktivitást, 

illetve a létesítményeket. A minimum a hat szabványméretű pálya az, ami elfogadott ennél a 

rendszernél, nálunk három van, abból kettő most épült meg. A produktivitás egy nagyon fontos 

része volt, hogy mennyi válogatott van, illetve NB I-es játékos, ez megmutatja az elmúlt nyolc 

évnek az eredményét. Hét fő van valamelyik válogatottban, a kézilabda klubnál, illetve 10 fő 

játszik az NB I-ben, akik innen jöttek ki. Utánpótlás korúak kilenc fő, akik a saját utánpótlásból 

kerültek bele a felnőtt csapatba, aki jelenleg is játszanak.  

Nagyon jó a kapcsolat a Magyar Kézilabda Szövetség és a Club között, két dolog is bizonyítja 

ezt, hogy olyan országos rendezvények vannak, mint az országos továbbképzések, az edző, 

szakmai képzések. Strandkézilabda bajnokságot hoznak majd Dánfokra. Szavazati joggal is 

rendelkeznek az NB I/B-s liga tanácsában, személyében. A gazdasági vonalon az elmúlt évekhez 

képest pozitív volt a cég, most látszódik, hogy mínuszos adózott eredménnyel zárta a 2022-es 

évet. Ennek több oka is van, hiszen olyan nem vár költségek jöttek, ami eddig nem volt. Eddig a  

Magyar Kézilabda Szövetség fizette a díjakat, ez egy csapatnál 740 ezer forint (tagsági díj), hogy 

egyátalán elindulhasson a csapat, most már ezt nekik kell fizetni. A Szövetség eddig állta a 

játékvezetői díjakat is, ezt átadták a kluboknak az egész országban. Sok százezerben vagy inkább 

milliós tételekben kell mérni az egy éves játékvezetői díjakat. Kilencven százalékban ez határozta 

meg a mínuszos eredményt. A fejlesztések szempontjából, 330 millió forint érkezett. A 

sportcsarnok is megépült, most pályázik Dánfokra strandkézilabda pályára, amire zöld utat 

fognak kapni. Összességében a Békési Férfi Kézilabda Club másfélmilliárd forintot hozott a 

városba, mellette az egészség megőrzésben elől van. Nagyon nagy örömmel vette a társadalmi 

szerepvállalásokat, véradásokon vesznek részt, Hét krajcárt támogatják, a Regőczi István 

Alapítványnak minden gyermek küldött sms-t, és támogatta az alapítványt karácsonykor, külön 

ételosztások voltak Debrecenbe. Olyan gyermekeik jelentkeznek vissza Békésre, akik itt kezdték 

el a gimnáziumot, majd kitanulta a jogász-közgazdász szakmát, és itt szeretnének letelepedni 

Békésen. Sok sikert kívánt az ügyvezető úrnak.  

 

Mucsi András képviselő: Nagyjából egy oldalon keresztül a cégeinknek a beszámolóit olvassa. 

Ez azt mutatja, hogy amit folyamatosan számon kérnek rajtuk, az a munkahelyteremtés, és a 

lakosság megtartás. Az önkormányzat nem fog 2000 munkahelyet létrehozni, de ezek a 

beszámolók, mint a kézilabdásoké is azt mutatja, hogy ezeken a cégeken keresztül békési 

családoknak adnak megélhetést. Olyanok is visszajönnek a városba, akik máshonnan érkeztek, 

például a cég egyik alkalmazottja az egyik intézménybe testnevelés szakos tanár, aki 
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Debrecenből költözött ide. Amiért hálás az a karitatív munkában való részvétel. Nagy Richárd 

ügyvezető komolyan veszi azt, hogy részt kell venni a város társadalmi életében, ez nem csak az 

intézmények felé elvárás, hanem a cégek felé is. Köszönjük az összes karitatív munkát, hiszen 

ez nagyon fontos. A csarnok épülése és a Szántó Albert utcán a pálya létrehozása, 99%-ban 

Polgár Zoltán alpolgármesternek köszönhető. Ezek a milliárdokban mérhető beruházások nem 

jöttek volna ide, ha neki nincs komoly szakmai munkája és kapcsolatrendszere Budapesten. 

Gratulált és sok sikert kívánt.    

 

Földesi Mihály képviselő: Kifejezetten örül a szakmai anyagnak, hiszen hallomásból tudják, 

hogy mit végeznek a Kft.-k, a Férfi Kézilabda Kft. esetében is. Nagyon jól összeszedte Polgár 

Zoltán alpolgármester. Kicsit marketing anyag, de végre van egy felület, ahol éves szinten be 

lehet számolni ilyen a képviselő- testületi összejövetel. Így eljut a város lakosságához is, hogy 

milyen szakmai munka folyik. Több mint 170 fő gyereknek nyújtanak és biztosítanak a sport 

területén mozgáslehetőséget, legalább ezek a gyerekek nem a számítógépet nyomkodják. Örül 

annak is, hogy sok embernek ad munkát maga a Kft., ez is növeli a munkalehetőségek számát itt 

a városban. Ezek a gyerekek nem csak Békéshez kötődőek, hanem azon túliak is, akik a környező 

településekről jönnek. Mivel ez nem csak szakmai, hanem pénzügyi beszámoló is, ezért azt 

nagyon szomorúan vette tudomásul, hogy ugyan a bevételek nőttek, de a kiadások is. Ahogy 

említették nyolc millió forint veszteséggel zárta a Kft. az évet, reméli, hogy ez egy kivételes év 

kategóriája, és többé nem lesz már ilyen. Nem kevésből gazdálkodott a Kft., a 223 millió forint 

az nem egy kevés összeg, annak ellenére, hogy 41 fő dolgozik benne, illetve látja, hogy milyen 

nevezési és egyéb díjakat kell nekik kifizetni.  

Ez a bevétel, ha az előző évhez hozzáhasonlítjuk, akkor látja, hogy jóval több, mint ami volt, 

ebben a városi támogatás csak 31 millió forint, az össze többi TAO. Az összes többi forrásért az 

ügyvezetőnek kell intézkedni, hogy sikeres legyen a megvalósítás. A humán oldalon történő 

kifizetések is komolyan megnövekedtek. Gratulál és további sok sikert kíván. 

 

Mucsi András képviselő: Ajánlotta Földesi képviselőnek a Ziccer című sajtóterméket. Az 

egyetlen olyan cégükről van szó, ami a BKSZ mellett folyamatosan tájékoztatást ad a 

tevékenységéről, nem csak a testületnek, hanem a lakosságnak is. A cég rengeteg energiát tesz 

abba bele, hogy a Facebook felületen keresztül, valamint a Zicceren keresztül folyamatosan 

tájékoztatja a lakosságot az elért eredményekről. Elmentek Bács-Kiskun vármegye túlsó végére, 

Bajára, hogy elhozzák a forrást Békésre. Ez a szemlélet, ami ennél a békési cégeknél uralkodik, 

hogy külsősöknek adnak szolgáltatást, pályáznak, ez egy egyedülálló mentalitás.  

 

Földesi Mihály képviselő: Szokta olvasni a Ziccert, ő a pénzügyi beszámolóra gondolt első 

sorban, tehát nem a szakmai oldalra. Ha sodródnak a 8 millió forintos veszteség felé, akkor lehet, 

hogy ez már félévkor is jelentkezett valamilyen szinten. Ha sűrűbben hallunk erről, 

negyedévente, akkor lehet, hogy tudnak szakmai beavatkozást is tenni ezzel kapcsolatosan. Bízik 

abban, hogy a 2022-es év az egy ilyen véletlen kategória, és a 2023-as év már pozitívan fog 

záródni. Szakmai ügyben lehet tájékozódni, de a Ziccerben csak az éppen aktuális események 

jelennek meg, míg a létszám és egyéb kategóriában azért szakmai beszámolókból tudnak éves 

szinten tájékozódni.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ügyvezető úrtól kérte, hogy tolmácsolja a köszöntet és a hálát 

minden kézilabdás dolgozónak. A városnak az élhetőségében nagyon fontos szerepe van a Békési 

Férfi Kézilabda Kft.-nek.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a beszámoló elfogadásáról. 
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

106/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Férfi Kézilabda Kft. 2022. évi 

tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és szakmai 

beszámolóját, valamint 2023. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirend tárgya: A Békési Kézilabda Sport Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és 

pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és a Humán és Szociális bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

 

Földesi Mihály képviselő: Az üzleti tervben 40 millió forint van, ez miből tevődik össze?  

Három helyről biztos a bevétel, 7 millió forintos támogatás az, ami nem biztos. Ezekre 

figyeljenek oda az üzleti terv elkészítésekor, ugyanis az önkormányzatnak nincs erre pénze, bár 

látja, hogy pénz arra van mindig, amire akarják. Mindig reálisan tervezzenek, mert ha több jön 

be, akkor nincs probléma, ha viszont kevesebb érkezik be akkor a költségek miatt valakinek 

zsebbe kell nyúlni.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Ami még kérdőjeles ennél a cégnél azok a nem aláírt támogatási 

szerződések, amik jó úton haladnak. Ennél az üzleti tervnél inkább alá lett gondolva, mert a 

névadó szponzorukkal előrehaladott tárgyalások vannak, és úgy néz ki, hogy még jobban fogja 

segíteni a csapatot. Egy megfelelő üzleti terv van előttük, de természetesen jövőre megvizsgálják.   

 

Kálmán Tibor polgármester: Bízik mindegyik Kft. vezetőiben, hiszen mindenkinek kell üzleti 

tervet készítenie, saját bevételt tervezni. Mivel mindegyik ügyvezető talpraesett, ezért bízik a 

tudásukban.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

107/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Kézilabda Sport Kft. 2022. évi 

tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és szakmai 

beszámolóját, valamint 2023. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

9 óra 50 perckor Rácz Attila képviselő tag távozott az ülésről. 

 

Napirendi pont: A BKSZ Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi beszámoló, 

valamint a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Nánási László Ügyvezető Urat. Az 

előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és elfogadásra javasolja a 

határozati javaslatot. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Ez a másik olyan cég, amelyikkel folyamatosan napi 

kapcsolatban van. Nagyon szépen összeszedett anyag, amikor olvasta a „Hyppolit a lakáj” című 

darab jutott eszébe. Minden körülmények között bárkinek ha eszébe jut valami, akkor azonnal 

a BKSZ-t keresi, akár a képviselők, a lakosság részéről is. A BKSZ pedig meg is oldja a 

problémákat. Mind a két cég pozitív adózási eredménnyel zárt, a vállalkozások a mostani 

helyzetében. Az elmúlt 2-3 évben állandóan elviszik azokat az embereket,akikkel együtt 

dolgoztunk, akiket betanítottuk, beiskoláztunk. Sokkal feszítettebben kell egy költségvetést 

csinálni és vezetni a céget, mindig találtak új embert a helyükre, most egy stabil gárda állt össze. 

Nincs olyan rendezvény Békésen, ahol a BKSZ ne lenne ott, ezt senki nem látja. Madzagfalvi 

napon hajnalban negyven ember felvonul, és reggel hétre nincs semmi szemét, 10-15 ezer 

ember után el lehet képzelni, hogy mi van ott. Reggelre a Csíkos utca, Grund, és a Karacs Teréz 

rendbe van rakva. Óriási munkát végeznek és nagy tisztelet a munkájukért. Akik a kukás autón 

dolgoznak ők is minden évszakban mennek és elvégzik a dolgukat, nekik is jár a tisztelet. A 

cégnek az eszközparkja megújul, sikerült egy rakodógépet, forgókotró gépet újonnan 

beszerezniük, ami most is segítik a gazdákat a Diós Tanya mögötti részen. Több mint 6 km 

hosszan csatornatisztítást végez, és már a háromnegyedénél tart. Ha ez megvan, akkor a 

gazdákkal összefogva több mint 1000 hektár válik öntözővé, ezt is a BKSZ segíti. 

Reggelente elég korán érkezik az épületbe, és szokta látni azokat az embereket 5 órakor már 

dolgoznak a városban. Mire beindul a városi élet addigra mindent rendbe tesznek, nekik külön 

megköszönte a munkájukat. Külön megköszönte Nánási Lászlónak az ügyvezetői munkáját, 

hiszen nagyon beérett erre a munkára a tudása. Ezt a két céget egyszerre vezetni nem kevés 

munka. Az ügyvezetői meghosszabbításnál jó szívvel fogja támogatni Nánási Lászlót.  

 

Mucsi András képviselő: Szükséges, hogy el legyen távolítva egy kiszáradt fa, vagy le legyen 

vágva a fű, vagy a kilátást akadályozó bozót le legyen vágva, ezeket mind a BKSZ oldja meg. 

Megköszönte az ügyvezetők munkáját. Nagyon professzionális szinten viszik a céget, nekik 

nincs könnyű dolguk. A gazdaságnak a fejlődése az folyamatos téma, és számon kérik az 

kormányzatot, ez náluk lecsapódik. Egyik cég sincs könnyű helyzetben, mert ha igazi jó 
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szakembereket meg akarják tartani, akkor magasabb bért kell fizetni. Ennek ellenére, mégis 

csak a cég vezetése biztosítja a szakember utánpótlást. Megköszönte a munkájukat.  

 

Földesi Mihály képviselő: A BKSZ Kft.-nek a tevékenységi körét mindig át szokta nézni. 

Ezeket bizottsági üléseken hónapról hónapra látja. Látszik, hogy nem kevés az a tevékenység, 

amit végeznek. Harmincnégy fővel nem egyszerű a helyzet, a hulladékgazdálkodásnál 14 fő 

van betervezve. Nagyon el kellene gondolkozni, hogy hogyan lehetne megtartani a BKSZ-nél 

az embereket. Nyolc üzletágat látnak az ügyvezető által kidolgozásban. Vannak olyan üzletágak 

amik igen mínuszosak, már 2023. évi üzleti tervben is mínuszosként szerepel az önkormányzati 

feladatoknak az ellátása. Már úgy hozzuk le, hogy -15 millió forint. A gépjavító műhely mellett 

még külső vállalkozásokat is igénybe kell venni, ahhoz, hogy a leromlott eszközpark 

valamilyen szinten működjön, illetve el tudják látni vele a feladatokat. Nagyon szerény volt ez 

a több mint 1 millió forintos adózott eredmény, ebbe a 2022-es évben. Ugyan 8 millió forint 

volt az adózott eredmény az előző évben, de ez annak köszönhető, hogy akkor volt egy 

elengedés az önkormányzat részéről, amit nem kértek vissza. Azt gondolja, hogy ezért volt az 

előző év ennyire eredményes. Az önkormányzati feladatok ellátásánál, valaki nagyon jól 

alkudik, és valaki meg nagyon sokat enged. Ha -15 millió forinttal zárnak egy területet, azt azért 

át kellene gondolni. Bal zsebből, jobb zsebbe kerül a pénz. Az önkormányzat 100%-os 

tulajdonú Kft.-ről van szó, ehhez kellene igazítani a szerződéseket is. Ahhoz, hogy az 

eszközparkot tudja fejleszteni, ahhoz módosítani kellene az önkormányzati szerződéseket, főleg 

az összeg oldalát. Hogyan tudna fejleszteni ügyvezető igazgató úr a csapatával, hogyha az 

önkormányzati feladatokat -15 millió forinttal zárja? Mitől mínuszos? Olyan feladatokra, amit 

egyébként már a pályázati területen kifizettek, de mégsem végezték el, ezután a BKSZ-t kérjük 

meg, hogy fejezze be ezt a munkát? Nem a polgármester úr elsődleges hibája mindez, hanem 

az, aki ezt a munkát átveszi a pályázati összegnél. Aki hibázik az a műszaki osztály, a vezetője 

valamit nem csinált meg. Ami a legnagyobb összeget hozza, az a lakásgazdálkodás, és onnan 

vonják ki a 33 millió forintos eredményből ezeket az összegeket. Ne onnan vegyük ki, hisz ott 

az lenne a cél, hogy fejlesszenek. Az lenne a legjobb megoldás, ha újítanák a lakásokat, illetve 

saját erőből újabb lakásokat vegyenek, hiszen a bérlakásokra nagy az igény.  

Gratulált a részletes beszámolóhoz, az üzletágakat nagyon szépen hozza és láthatóvá tette, hogy 

melyikből milyen összeg várható. Nagyon összeszedett munka és követhető. A BVSZ milyen 

munkát végzett? Az önkormányzati támogatást a BVSZ kapja és nem a BKSZ.  

 

Molnár Gábor képviselő: Az utóbbi pár évben a polgárőr sátorban szokta nézni, hogy 

hajnalban már takarítanak a Madzagfalvi napokkor. Karácsony környékén is szintén már fél 5-

kor dolgoznak, szóval mire felébred a város addigra rendben van minden. Művészet lenne a 

külső részeket is ugyanezzel a létszámmal csinálni, mert akik aktívan dolgoznak, az 15-20 fő. 

Megköszönte a munkájukat ezeknek az embereknek, akik ilyen szorgalmasan dolgoznak.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Földesi képviselő említette a peremterületeket. Be kell vallani 

ezt is, hogy vannak olyan időszakok, amikor otthon is alig bírjuk a füvet levágni. Nincs annyi 

létszám, aki ebben az időszakban tudná csinálni. Nem titok, a főtérre koncentrálnak, sőt a Petőfi 

utca is sokszor elmarad, mert kevesen vannak és borzasztóan nő a fű. Amikor már nem ennyire 

nőnek a füvek, akkor kívül is meg tudják csinálni. 

Kevesebb interpellációt kérnének, és akkor lehet, hogy nem lenne akkora nagy a mínusz, de ezt 

csak vicc. Viszont ezek is megnövelik a munkájukat. Nincs olyan, hogy bemínuszolják őket, 

olyan nincs, hiszen ilyen szó nincs, de értette, hogy mire gondolt. Ha azt gondolja a képviselő 

úr, hogy nem biztos, hogy így van, hogy a pályázatokat az önkormányzati cégek csinálják meg, 

akkor inkább nem is mondja. A városfejlesztés a BVSZ-nél támogatva van, és ezt teljesen 

városfejlesztésre fordítják. Benne van a nevében is az, hogy mit csinálnak, nem egyszerű 
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feladat. Napi szinten benne van és látja, hogy miket kellene még elvégezni. A legnagyobb 

elmaradásuk a fáknak a rendbetétele, a száraz ágaknak a vágása. Két, három évvel le vannak 

maradva sajnos. Viszont tudja, hogy ebben is lesznek lépések, emberek lettem beiskolázva és 

ha minden jól megy akkor nap mint nap tudják végezni ezt a feladatot. Legyünk ezekre a 

cégekre nagyon büszkék, és a munkásaikat pedig nagyon tiszteljük.  

 

Mucsi András képviselő: Földesi képviselő úrnak azzal a megszólalásával teljesen egyet ért, 

hogy szükség van lakásokra, és lakásokat kell venni. Azt nem a BKSZ veszi, hanem a 

polgármesteri hivatalban van számla lakásalap, azon gyűjtik a pénzt, és abból vásárolnak. Ami 

bejön a lakásokból pénz, azt forgassák vissza a lakásokra 100%-ban. Azért van a 

lakásgazdálkodás a BKSZ-nél, hogy azt a pénzt a BKSZ fel tudja használni. Az elmúlt évek 

olyan irányba vitték  el a lakásgazdálkodást, hogy azok a családok, akikkel meg vannak 

elégedve azokkal hosszú távon kötnek szerződést. Ők költenek a lakásokra, egy kapcsoló 

cseréért nem mennek be a BKSZ-hez, hanem megcsinálják maguknak. Lehetne olyat csinálni, 

hogy az összes pénzt, ami bejön a lakbérekből, át lehetne utalni a polgármesteri hivatalba és azt 

ők rendezik. De ezzel nem érnének el semmit, mert hogyha meg kell csinálni a Rákóczi úton a 

kátyút azt senki nem fogja nekik kifizetni. Valamivel biztosítani kell a Kft.működését.  

 

Földesi Mihály képviselő: Az önkormányzati feladatok ellátása az szerződés alapján működik. 

A szerződésben már lehet látni, hogy milyen feladatra szerződnek, ott meg lehet határozni egy 

összeget. Ha az már most egy előirányzatban mínuszos, akkor az elgondolkodtató. De bízzuk 

az ügyvezetőre, hogy küzdjön, holott a mi cégünkről van szó. Ne a lakásgazdálkodástól 

vegyenek el pénzt. Van egy felügyelő bizottságuk akik, legalább éves szinten háromszor 

összeülnek és látják, hogy mi az irány. Egyetlen felügyelő bizottsági tagtól nem látott 

beszámolót, annak ellenére, hogy vannak a Kft.-be negatív üzletágak. Vannak olyan Kft.-nk 

ahol szintén vannak felügyelő bizottsági tagok, ráadásul teljes anyagai felelősséggel bírnak. 

Nem teszik meg azt a lépést, hogy tájékoztassák őket. Mondjuk a pénzügyi bizottságban a 

Turisztikai Kft.-ről hallottak, mert ott ült közöttük a külsős bizottsági tag, azonban írásos 

anyagot nem olvasott. Nekik egy ilyen feladatuk lenne, tájékoztatási szempontból ha már 

szerződéseket kötnek. Békés városa több mint 40 hektáros terület lehet, hogy kétszer 10 fős 

csapatnak kellene dolgozni. Összesen 34 fő van, ebből 14 fő a hulladékgazdálkodással 

foglalkozik, nincs is emberük. A szakember gárda biztos, hogy nem fog minimálbérért 

dolgozni. A közmunkásoknál más településeken úgy működtetik, hogy elvégzik a feladatot, 

megnézik, hogy mekkora produktumot végeztek, ez mennyibe kerül, és annak egy részét 

visszaosztják a közmunkásoknak. 75 ezer forintból megélni nagyon nehéz, és bejönnek reggel, 

és kettőig ott kell legyenek. Ne csodálkozzunk azon, hogy ezt három napos kapálással a nyári 

időszakban megkeresik. Megfelelő szerződéseket kell kötni, ahol megfelelő mennyiségű pénzt 

kapnak.   

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Mind a két cégünk pozitív. Amikor szét vannak szedve és egy-

egy üzletág mínuszos, az majd az ügyvezető dolga lesz. Annyira részletes ez a beszámoló, hogy 

ezt is látják. Addig amíg rendben vannak, addig nem kell semmit csinálni. A Mázsaháznak a 

működtetését a MÁV-tól bérlik nem kevés pénzért havonta. Tudja –e valaki, hogy mennyi 

mérés volt? 2022-ben egész évben 40 ilyen alkalom volt, és ezt a BKSZ fizeti. Összességében, 

jók és pozitív, amennyit bírnak a munkások ellátják a munkájukat. Természetesen meg lehetne 

vizsgálni akár az önkormányzatnál, hogy miként lehetne egy kicsit segíteni rajtuk. Ez legyen a 

következő évnek a költségvetésének készítésekor feladat.  

 

Földesi Mihály képviselő: Más településeken is működtetnek mázsaházat. Úgy szokták 

csinálni, hogy az ügyfelek bedobják a pénzt egy automatába, lemérik az összsúlyt, lepakolják a 
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dolgokat és visszamérik, nincs ott munkavállaló, a mérleg automatán működik Ebbe az irányba 

kellene elmozdulni ezen a területen, hogy miként lehetne az élő munkaerőt helyettesíteni. A 

költségoldal mellett a Kft. üzemeljen eredményesen. Ha más települések meg tudták oldani, 

akkor nekünk is meg kellene tudni csinálni ezt.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Attól függetlenül, hogy bedobja a pénzét az automatába, 

hónapok úgy mentek el, hogy egyetlen egy mérés sincsen. A legtöbb mérés az egy hónap alatt 

8 alkalom volt. Ez egy kis mérő, ami a Mázsaház épületében a MÁV tulajdonába van. Most 

emelték 14%- al a bérleti díjat. Felvették a kapcsolatot a kisgazdákkal is, hogy nézzék meg 

vizsgálják meg, esetleg vegyék át.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Van hét, nyolc üzletág. Az egyik lehet, hogy veszteséges, a másik 

pedig hoz egy kis bevételt. Ügyvezető úrnak ezzel kell egyensúlyoznia, amit meglehetősen jól 

csinál. Folyamatosan gondolkoznunk kell, hiszen minden nap változik az élet.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 7 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

108/2023. (V. 25.) határozata  

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató 

Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját és szakmai beszámolóját, valamint 

2023. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirendi pont: A BVSZ Nonprofit Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi 

beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 7 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

109/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a BVSZ NKft. 2022. évi tevékenységéről szóló 

pénzügyi beszámolóját, szakmai beszámolóját és 2023. évi üzleti tervét a határozat mellékletei 

szerint elfogadja. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirendi pont: A Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló 

szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntöm az ülésen Bak Ádám Ügyvezető Urat. 

Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és a Humán és Szociális 

Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. Az előterjesztéshez a bizottsági 

üléseken, illetve most is kiosztásra került egy kiegészítés, melyben a mérleg adatai kerültek 

pontosításra az előterjesztő által. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Bak Ádám ügyvezetőnek köszönetet mondott a munkájáért, hogy 

ősszel belevetette magát ebbe a munkába, és látja azt, hogy nagy lendülettel folynak a 

tevékenységek. Örül, hogy mozgalmas lesz a nyár, sok program lesz. A munkahelyteremtésért 

tenni kell, meg a kulturális rendezvényeket látogatni kell. A cégnek a vezetése és a munkatársak 

odateszik magukat, és ez az anyag is meggyőzte arról, hogy a 2022-es év jó volt, és reménység 

szerint a 2023-as még jobb lesz.  

 

Földesi Mihály képviselő: Mély levegőt vett a megszólalása előtt és nem véletlenül. Bizottsági 

ülésen elég sokat beszéltek a Turisztikai Kft.-ről. Nem irigyli az ügyvezetőt, ebből a Kft.-ből 

egy pozitív kimutatású Kft.-t kihozni, nem lesz egy egyszerű feladat. Ahhoz, hogy ez a Kft. 

nyereséges legyen, ahhoz négy évszakosnak kell, hogy legyen. Az, hogy nyári időszakban 

szeretnének mindent kisajtolni amit lehet, az kevés lesz még akkor ha a létszámmal a 

legnagyobb odafigyeléssel gazdálkodik az ügyvezető. Valamikor Dánfok a Kulturális 

Központhoz tartozott, két évvel ezelőtt. Nagyon jól tették, hogy leválasztották, mert a kulturális 

központ önkormányzati fennhatóság alatt működött és nem nonprofit Kft-ként mindig negatív 

lett. Látja, hogy amikor a költségeket szétosztják, akkor mi az, ami a bevételeket elvitte. Ebből 

a szempontból jó, hogy Dánfokönálló Kft. lett. Az új ügyvezető sok mindent megtesz a 

háttérsegítsége is más, sokkal nagyobb figyelmet kap. Nagyon sok változás indult el az elmúlt 

időszakban. A turisztikai oldal a munkahelyteremtésnek az egyik motorja lehetne ennek a 

városnak, de ahhoz nagyon sokat kellene az önkormányzatnak segítenie, hogy ez tényleg azzá 

váljon. Ameddig nem lesz négy évszakos, addig bármit tehet az ügyvezető, az akkor sem lesz 

pozitív. Jobban hirdessék a Fonyódi Tábort! Nagyon sokan kötődnek a megyében hozzá, főleg 

a Szegedi Kis István Református Gimnáziumhoz tartozott ez annak idején. A diákság az őszi 

munkáiból mindig beadományozott, nem kis összeget, hogy ez a tábor működjön, majd aztán 
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három intézmény kezébe került. Az ipari iskola annak idején működött, részt vállaltak belőle. 

Nem szeretné azt, hogy a Fonyódligeti Tábor eladásra kerüljön, mindent megtenne annak 

érdekében, hogy megmaradjon. Bízik abban, hogy az önkormányzat is ugyanezt gondolja, és 

nem véletlenül adta oda a Turisztikai Kft.-nek. Használjuk ki a lehetőséget, hiszen nagyon sok 

békési nem fog eljutni a tengerre, de a magyar tengerre eljuthat. Ehhez megfelelősen hirdetni 

kell, mert a városban nagyon sokan nem tudnak róla, különösen a fiatal korosztály. Adjuk meg 

a lehetőséget, vannak felületeik, amiket amúgy is fizet az önkormányzat, a Békési Újság, Békés 

Mátrix, adjuk lehetőséget a Fonyódligeti Tábornak a meghirdetésére, ezzel segítsük a 

Turisztikai Kft.-t. A saját tőkeszerkezet 13 millió mínusszal az nagyon rossz, és hogy ha az 

előző évet nézi, akkor 9 millió forint volt.  Ez egy év alatt még jobban negatívba ment, ne 

felejtsük el, hogy van egy 20 milliós tagi kölcsönük is benne. Van felhalmozás és ezért nagyon 

oda kell figyelni. Sok pénz és egy nagy beruházás érkezett a Kft.-hez. Ezeknek a kihasználását 

sokkal intenzívebbre kell tenni, ahhoz hogy ez működőképes tudjon lenni.  

 

Balog Zoltán képviselő: Ahhoz, hogy négy évszakos legyen a dánfoki tábor, komoly 

fejlesztések kellenek. Az elmúlt évtizedekben, ebben az irányban nem történtek fejlesztések, 

hogy a négy évszakossága megvalósuljon. Most, hogy önálló Kft. lett, szépen fokozatosan 

kiterjeszti a kihasználtságnak az időszakát. Tavasszal is a munkások igénybe vették, tehát 

szélesítették a szálláslehetőségeket. Van több irány, ami meghatározza, és most egy 86 millió 

forintos pályázat kereteiből fejlesztések lesznek, ami reméli, hogy megteremti azt a lehetőséget, 

hogy négy évszakos legyen, ehhez programok is kellenek. A Körös egy nagyon vonzó 

lehetőséget ad, viszont az őszi időszakban csak gyalog megközelíthető. A fonyódi tábort 

megnézve, és azon is van mit fejleszteni. Ez is folyamatban van és rendbe rakják az épületet, 

és azon vannak, hogy jobban ki legyen használva, de ehhez azért kell egy kis idő mivel az 

elmúlt időszakokban nem kaptak akkor hangsúlyt ezek a területek a kihasználtság 

szempontjából.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Annak idején, amikor voltak beteg fákat vágtak ki, akkor Balog 

Zoltán képviselő ezekből padokat, sütögetőt készített. Ezt azért mondta el, mert így is lehet 

segíteni, fogjanak össze. Ha lesz egy ügyvezető által szervezett látogatás, akkor töltsenek meg 

egy nagy buszt és egy napra vállaljanak társadalmi munkát.  

 

Földesi Mihály képviselő: Nagyon egyetért Polgár Zoltán alpolgármesterrel. Tényleg így volt 

régen is, hogy tavaszindításkor egy hétvégén felnőttek, diákok egy busznyi ember elment és 

segített. Ha tudunk segíteni, akkor tegyük! 

Balog Zoltánnak annyit mondana, hogy nem kell ennyire pesszimistának lennie, hiszen a siker 

titka az, hogy elsőként azt kell megfogalmazni, amit tudunk. A békéscsabai kolbászfesztivál 

miatt nincsenek szabad szállások, mert sokan foglalnak. Optimistának kell lenni, aki ide jön 

nyaralni, legyen az is kreatív, és megoldja a problémáit.  

 

Balog Zoltán képviselő: Ahhoz, hogy folyamatosan egy tábort nyitva tartsanak, kellenek 

programok a Kulturális Központban. Vannak környékbeli programok, amelynek árnyékában 

lehetne olcsóbban szállást biztosítani, de ahhoz, hogy ez teljesen négy évszakos legyen, ahhoz 

kellenek a folyamatos programok is. Vagy valamilyen turisztikai kínálatra lenne szükség, 

ahhoz, hogy biztosítva legyen a folyamatosság.  

 

Földesi Mihály képviselő: Amikor Balog képviselő megszólal, az olyan, mint amikor kint van 

a munkahelyének a területén és kérdezi az értékesítőket, hogy hogy lehetne ezt csinálni? Erre 

elmondják, hogy miért nem lehet és mi az akadály. Megfogalmazza a problémát Balog 

képviselő, de tegye mellé, hogy hogyan lehetne másként.  
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Kálmán Tibor polgármester: Egyetért a négy évszakossággal. Az ügyvezető úrnak is az a célja, 

hogy ezt elérje. A beruházások tekintetében, megfogják találni azt a vonalat, hogy szálláshelyre 

is találjanak forrásokat. Jelenleg a pályázati kiírások ezt nem tették lehetővé, se az előző Top-

os körbe, se a Ginop-os, és a Top Pluszba nincs most ilyen. A hirdetéssel kapcsolatban, a 

fonyódi üdülőnek egy rendkívül jó kihasználtsága volt az előző években is.  Biztos, hogy lehet 

ebben előre lépni, és az olyan fejlesztések, amit Balog képviselő is tesz, az köszönetet érdemel, 

hiszen ő is hozzájárul, ahhoz, hogy előrébb lépjenek. A helyi szállásadókkal találkoztak és 

igyekeznek összefogni és egymás mellet dolgozni a szállásadókkal. Nagyon nyitottak voltak 

ezzel kapcsolatban, sok esetben van az, hogy egy családnak éppen nem alkalmas a Dánfoki 

Üdülő Központ, de egy magán szálláson nagyon szívesen itt marad Békésen.  Ebben is 

elkezdték a munkát, haladnak tovább előre. A programok kapcsán, egy nagy durranással 

indítják a szezont. Sok tárbor lesz megvalósítva az idei évben. Azon is gondolkodnak, hogy ki 

és mikor mehet be dánfok területére. A tábor egy magánterület, és majd erről is gondoskodnak, 

hogy maradjon meg a táborozok privát szférája. A Kft. életében egy nagyon zaklatott év volt, 

most egy nagyon nagy lendület van benne nagyon jó ötletekkel, elképzelésekkel. A tábor körüli 

erdőknek a turisztikai célú hasznosítása egy olyan lépés, ami a békésieknek is jó lesz, hogy egy 

ligetes sétálható erdőbe eltudnak menni akár egy minitúrára. Jó munkát kívánt az ügyvezető 

úrnak és a kollégáinak, és invitált mindenkit a Tuning Fesztiválra.   

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 7 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

110/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft. 2022. 

évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és szakmai 

beszámolóját, valamint 2023. évi üzleti tervét a határozat melléklete szerint elfogadja. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

10 óra 42 perckor Rácz Attila képviselő tag visszajött az ülésre. 

 

Napirendi pont: A Békés Városi Kulturális Nonprofit Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló 

szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen dr. Pappné Darida Andrea Ügyvezető 

Asszonyt. 

Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és a Humán és Szociális 

Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van –e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat? 
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Polgár Zoltán alpolgármester: Ezzel a gazdasági társasággal is napi szinten tárgyalnak. 

Részletesen és nagyon világosan le van írva minden ebben a beszámolóban. Annyira alapos, 

mint amilyen az ügyvezető asszony is. Ötven oldalon keresztül olvashatták, hogy mi is történt 

ebben az évben. Régóta tervezték, hogy gazdasági társasággá kellene az intézményeiket 

alakítani. Most be is bizonyosodott, hogy ez egy nagyon jó ötlet volt. Kitűnő rendezvények 

jellemzik Békést, a Madzagfalvi napok nagyon színvonalas programsorozatból áll. Az Újévi 

hangverseny, Majális, BÉTAZEN, Gyerek nap, Madzagfalvi napok, Kolbászvigalom, Adventi 

sorozat, tehát mindenki megtalálhatja a magénak tetszőt, ezek úgy jönnek egymás után, hogy 

majdnem minden hónapban van rendezvény. Voltak kezdeti nehézségek, személyi, illetve 

humán oldalon. A múzeumnál az igazgató asszony nyugdíjba ment, a helyettes nagyon rövid 

időn belül felmondott. A minisztérium irányítása alatt ezt is igazgató asszony vitte tovább.  

Ha a számokat nézik meg, akkor nagyon nagy öröm és óriási eredménnyel fejezte be az évet a 

gazdasági társaság. Nagyon sok olyan dolog volt, amit ebben az évben kellet kifizetni, bíznak 

abban, hogy ebben az évben nem lesz ilyen. Így kezdeni egy évet nagyon szép dolog. 

Beruházások sorozatai valósulnak meg a kulturális központban. A napokban fogják megújítani 

a madzagfalvi nagyszínpadot, kibővítik 30%-al, tehát 10 méteres lesz. A Kulturális Központnak 

kell egy óriási színpad, amihez lakatosok, asztalosok kellenek. Mit csinálnak ebben a 

helyzetben? Megbízzák a BKSZ-t, ők pedig elvégzik ezt a feladatot. Ez nagyon jó dolog, hogy 

nem külsős segítség kell, hanem meg tudják oldani „cégen belül” a dolgaikat. Új légkondikat 

vett a Kulturális Központ, rengeteg eszközbeszerzés volt, festések történnek minden 

intézményben. A dolgozói atmoszféra teljesen megváltozott a Kulturális Központban, szeretnek 

az emberek oda járni dolgozni, nagyon jól összekovácsolódtak. A programfüzetet minden 

háztartásba elvitték a dolgozók. A legnagyobb hiány az iskoláknak a bevonzása a múzeumba. 

Egyszer volt egy ilyen megmozdulás, de nem sikerült, viszont most átadták ügyvezető 

asszonynak ezt a munkát és ő fogja koordinálni. Megköszönte Andrea munkáját, és megkérte, 

hogy továbbítsa a kollégáinak a háláját.  

 

Mucsi András képviselő: Az innováció és a vállalkozó szemlélet, ez az, ami miatt dr. Pappné 

Darida Andreát megválasztották a cég a vezetőjének. Jó volt a választás, megköszönte a 

munkát. A képviselő- testületnek igen is beszélnie kell ezeknek a cégeknek a dolgairól. A 

Kulturális Központ nagyon jó munkát végez. Dugó volt tavaly a Madzagfalvi napokon Békésen, 

a Békés Adventnél a Gödör tele volt emberekkel. A Majálisnál 100 emberre számított, több 

százan voltak, tele volt a liget. Megköszönte a Kulturális Kft. dolgozóinak munkáját, és további 

sikereket kívánt. 

 

Földesi Mihály képviselő: Ő maga az egyik gáncsolója volt ennek a Kft.-nek, elsősorban a 

létszám miatt. Nagyon szépen kikerekítette valahogy, elmentek nyugdíjba önállóan ment el. 

Még föl sem tudja hozni, hogy a Kft.-vé válás következtében távoztak, ügyes. Giga 

programokat csinál, amivel a várost és környékét meg tudja szólítani. Ez a városunknak jó, mert 

fölfigyelnek ránk, a turisztikának szintén jó lehet majd. Kifejezetten örül, amit Polgár Zoltán 

alpolgármester bemutatott, a programajánlót, ez egy teljesen új gondolat, eddig ilyen 

programajánló nem volt a városban. Mivel színes kiadásban van, nem a helyi újságban jelent 

meg és nem a Békés Mátrixon, hanem tényleg saját postaládájába megkapta az adott család. Az 

új vezető a Központból áttette a Gödörbe ezeket a programokat, sokkal többen elférnek ott. Jól 

átlátta és jó irányt vett, és neki, mint ellenzéknek, nem csak arról kell beszámolni ami kritika, 

hanem az is ami jó, és el kell fogadni azt, hogy ha valami jó az jó. Juhász János szavait idézi, a 

„száraz kenyér és a mazsolás kalács” példájával élve. A tömeg valójában a száraz kenyér 

irányába megy. Van egy értelmiségi réteg is és azokat az embereket is meg kell célozni. Ezeket 

az irányokat is próbáljuk meg kielégíteni. A BÉTAZEN az egy, és azon kívül még kellene 
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másik kulturális rendezvény is. Azt kéri, hogy a beszámolóban a számok mellett legyen benne 

a szöveges kiértékelés, nem mindenki szakember, egy részletes kiértékelés segítheti a 

gondolkodást, a tisztánlátást. Az üzletágak szerinti kimutatás is legyen meg, mert a Múzeumnak 

a látogatottsága alacsony. A NKft.-nek a kulturális központ mellett más üzletágakat is el kell, 

hogy lásson, ilyen például a könyvtár, amire szükség van, a múzeum is. Örül, hogy az iskolák 

és óvodák invitálva lesznek a múzeumba. A szöveges beszámoló részletesebb legyen, és az 

üzletágak is legyenek kimutatva. Az összes többivel egyet ért, és köszöni a munkát. Viszont az 

IFT-nél egy jól működő gazdasági csoportot visszahoztak a központba, majd beszuszakolják 

őket a Pénzügyi Osztályba. Jól működött, önállók voltak, tudtak gazdálkodni. Ez így szerintem 

nem jó.  

 

Rácz Attila képviselő: Még szerencse, hogy Földesi képviselő úrnak nem sikerült elgáncsolnia 

annak idején ezt a kezdeményezést, hiszen ő akkor is mondta, hogy ezzel az átalakítással fog 

elérkezni Békés városban a rendszerváltás a kultúrában. Az elmúlt időszak bebizonyította, hogy 

igazgató asszony vezetésével azok az elvárások teljesültek, amelyek az átalakulás során 

megfogalmazódtak, mint például az áfa elvesztése, ami igen komoly összeg a bevételek során 

ott marad az intézménynél. Látható a beszámolóban az elvégzett magas szintű munka. Kiemelte 

azt, hogy a dolgozók elviszik a programot a lakosokhoz, valódi kapcsolattartásnak az alapját 

képezi ez. Nem csodálkozik, hogy ilyen nagyító alatt szemléli a képviselő úr az igazgató 

asszony munkáját, mert nem csak, hogy magas színvonalon végzi, hanem még biztos, hogy 

szemre való is a személye. Jó munkát kívánt az igazgató asszonynak.  

 

Mucsi András képviselő: Ami nagy probléma, az a Múzeum látogatottsága., Megváltoznak a 

kultúrafogyasztási szokások. Mit csináljunk? A humán bizottsági ülésen kiajánlották az 

iskoláknak a múzeumlátogatást, a covid miatt ez meghiúsult. Ezt az irányt kellene vinni a civil 

szervezetek felé, kiajánlani azt, hogy kapnak egy ingyenes, vagy kedvezményes belépőt és 

menjenek el. A könyvtárnál megint nehéz lesz, mert azt látja a beszámoló statisztikájában, hogy 

többen iratkoztak be a könyvtárba, viszont kevesebben mentek el. A lakosság globális szinten 

elindul abba az irányba, hogy az interneten olvasnak. Hogy tudjuk azt megoldani, hogy az 

anyagaikat digitalizálják? Beszerezni az elektronikus könyveket, ezek problémák, de ez a 

csapat megfelelően reagál ezekre is. Hétszázezer forintot nyertek a BÉTAZEN-re, ami 

nagyjából 10 milliós rendezvény. Összefognak az intézmények és így valósítják ezt a 

rendezvényt.  

 

Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető: Örömére szolgál, hogy építő jellegű hozzászólásokat 

kaphatott. Reagált Földesi képviselő úrnak a hozzászólására az üzletágak vonatkozásában. 

Nekik, mint nonprofit Kft.-nek nem igazán vannak üzletágai, hanem tevékenységi köreik 

vannak, és a könyvtár azért nem kerül bele az anyagba, mert arról már korábban beszámolt. 

Tehát ami hiányzik ebből a beszámolóból, az a könyvtár anyaga. Leírták a látogatószámot, 

illetve lehet, hogy pénzügyi adatokkal nem volt a beszámoló alátámasztva, de 123 ezer forint 

bevétele volt a könyvtárnak. A könyvtár és a múzeum nem a profitszerző tevékenységük, a 

legnagyobb bevételeiket továbbra is a sportlétesítményeiknek a bérbeadása adja. Megköszönte 

a támogatást, hiszen nekik a bevételeik legnagyobb gerincét ez a támogatás adta. 

  

Molnár Gábor képviselő: Elég sok minden történt a Kulturális Központ életében az elmúlt 

évek során. Mínuszos cégből, egy pluszos Kft.-t csinált az igazgató asszony.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

111/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békés Városi Kulturális Nonprofit Kft. 2022. 

évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és szakmai 

beszámolóját, valamint 2023. évi üzleti tervét a határozat melléklete szerint elfogadja. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

 

Napirendi pont: A Körös-menti Települések Fejlesztéséért Nonprofit Kft. 2022. évi 

tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2023. évi üzleti terv jóváhagyása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

112/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Körös-menti Települések Fejlesztéséért 

Nonprofit Kft. 2022. évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját és szakmai beszámolóját, 

valamint 2023. évi üzleti tervét a határozat melléklete szerint elfogadja. 

  

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

Napirendi pont: A BKSZ Kft. és a BVSZ Nonprofit Kft. ügyvezetőjének megválasztása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

Mind a két Kft-t Nánási László vezeti 3 éve. Az ügyvezető munkájával elégedettek vagyunk, 

és javaslom további 5 évre a kinevezését.  
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Két határozati javaslatról külön szavazást rendelek el. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el az I. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

113/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a BKSZ Békési Kommunális és 

Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság (székhely: 5630 Békés, Verseny utca 4.; 

cégjegyzékszám: 04-09-011822) döntéshozó szerve, a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. 

évi V. törvény 3:112. § (1) bekezdése alapján, 2023. július 1. napjától 2028. június 30. 

napjáig terjedő időszakra a társaság ügyvezetőjévé választja Nánási Lászlót (aki született: 

Békéscsaba, 1991. október 3.) 5630 Békés, Kubikos utca 9. szám alatti lakost, aki a feladatait 

a munka törvénykönyvéről szóló 2012. évi I. törvény vonatkozó rendelkezései szerint, 

próbaidő kikötése nélkül, 5 éves határozott időtartamú munkaviszonyban látja el. Az 

ügyvezető havi munkabérét bruttó 600.000,- Ft-ban állapítja meg a Képviselő-testület. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükségessé váló jognyilatkozatok, 

intézkedések megtételére, valamint szerződések és egyéb szükséges dokumentumok 

aláírására. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el az II. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

114/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató 

Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság (székhely: 5630 Békés, Verseny u. 4., Cg.04-09-

001834) döntéshozó szerve, a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény 3:112. §-a 

alapján, 2023. július 1. napjától 2028. június 30. napjáig terjedő, 5 éves határozott időtartamra a 
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társaság ügyvezetőjévé választja Nánási Lászlót (aki született: Békéscsaba, 1991. október 3.) 

5630 Békés, Kubikos utca 9. szám alatti lakost. Az ügyvezető a Polgári Törvénykönyvről szóló 

2013. évi V. törvény 6:272. §-a alapján a feladatait megbízási szerződés keretein belül, bruttó 

200.000,- Ft/hó megbízási díj ellenében látja el. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükségessé váló jognyilatkozatok, 

intézkedések megtételére, valamint szerződések és egyéb szükséges dokumentumok aláírására. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Tárgy:  A Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft-vel megkötött vagyonhasznosítási szerződés 

módosítása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

Az ügyvezető kérelemmel fordult az Önkormányzathoz, hogy jövőbeni gazdasági és turisztikai 

terveinek megvalósításához a tábor mellett található erdőket is kapja vagyonkezelésbe. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

115/2023. (V. 25.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező 

- Békés, 6929/4 hrsz-ú, kivett, vízmű besorolású, 394 m2 alapterületű, 

- Békés, 6929/10 hrsz-ú, erdő, legelő besorolású, 156.689 m2 alapterületű, 

- Békés, 0761/6 hrsz-ú, erdő besorolású, 9.123 m2 alapterületű 

ingatlanokat a Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft. (székhelye: 5630 Békés, 6929/50 Hrsz., 

cégjegyzékszám: 04-09-008046, adószám: 14270299-2-04, képviseli: Bak Ádám János 

ügyvezető) ingyenes vagyonkezelésébe adja, 2023. június 1. napjától 2036. december 31. 

napjáig tartó határozott időre.  

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft.-vel 

(székhelye: 5630 Békés, 6929/50 Hrsz., cégjegyzékszám: 04-09-008046, adószám: 

14270299-2-04, képviseli: Bak Ádám János ügyvezető) megkötött, a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt vagyonkezelési szerződést a határozat melléklete szerint 

jóváhagyja. 
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Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a 

határozat melléklete szerinti vagyonhasznosítási szerződés aláírására. 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirendi pont: Tájékoztató a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás 2022. évi 

zárszámadásáról 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. 

Az Intézményfenntartó Társulás Társulási Tanácsa május 23-án fogadta el az előző évi 

zárszámadását. A Társulás intézményei fegyelmezett, takarékos gazdálkodást folytattak az 

előző évben is. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

116/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Kistérségi Intézményfenntartó 

Tárulás 2022. évi zárszámadásáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi.  

 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester  

 

11 óra 4 perckor Polgár Zoltán alpolgármester elhagyta az üléstermet.  
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Napirendi pont: Bélmegyer Község csatlakozási kérelme a Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó Társuláshoz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és a Humán és Szociális Bizottság és elfogadásra javasolják a 

határozati javaslatot. 

Bélmegyer község Önkormányzatának Képviselő-testülete döntött arról, hogy 2024. január 1-vel 

csatlakozni kíván a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társuláshoz a szociális szolgáltatások 

ellátása tekintetében. A társulásban részt vevő képviselő-testületek mindegyikének minősített 

többséggel kell döntést hozni a csatlakozás elfogadásáról. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

  

Mucsi András képviselő: Büszke a saját intézményükre, nagyon elégedettek vagyunk vele, de 

pont ez az a napirend, ami egy külsős megerősítést is tartalmaz. A miénk a legkedvesebb, és 

mások is így látják, hogy jó a munka. Bélmegyer község csatlakozik a Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó Társuláshoz, mert a szociális szolgáltatásokat jövőben velük szeretné ellátni, 

ez egy jó visszajelzés. Az még jobb visszajelzés, hogy még további három település érdeklődik 

aziránt, hogy csatlakozzon ehhez a kistérségi társuláshoz, és hogy a mi szakembereinknek a 

szakmai irányításával lássák el a feladatokat.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Maximálisan egyetért, és jó szívvel fogadják Bélmegyer 

csatlakozási kérelmét.  

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 7 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

117/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért Bélmegyer község csatlakozási 

kérelmével a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társuláshoz annak érdekében, hogy 

meghatározott szociális szolgáltatásokat a jövőben a Békés Városi Szociális Szolgáltató 

Központtól vehessék igénybe. Felkéri a polgármestert, hogy a Képviselő-testület támogató 

határozatát küldje meg a Tárulási Tanácsnak 2023. június 30. napjáig. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

Polgár Zoltán alpolgármester csatlakozott az üléshez. 
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Tárgy:  Önkormányzati ingatlan ingyenes tulajdonba adása a Békési Református Egyházközség 

részére 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és a Humán és Szociális Bizottság és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. 

Egy nemrégen életbe lépett törvénymódosítás lehetővé teszi, hogy az egyházi fenntartó 

határidőben benyújtott kérelmére, a jelenleg is nevelési-oktatási feladatainak ellátását szolgáló 

ingatlan az egyház tulajdonába kerüljön. Így a Református Egyház tulajdonába kerül a Békés, 

Petőfi Sándor. utca. 7. szám alatti kollégiumi épület. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Földesi Mihály képviselő: Kollégiumot épít a 2. szám alatt is az egyház. A kollégium 

épületének van A és B traktusa. A B-t a MEZGÉ használja, az A-t a Református Gimnázium. 

Az egészet átadjuk, vagy, hogy van szétosztva? 1991-ben átvette az egyház, akkor csak a 

gimnázium épületét vette át, a Petőfi utca 2. szám az később került az ő tulajdonába. 

 

Mucsi András képviselő: Amikor 1993-ban épült a Németh László Kollégium, akkor nagyon 

szerencsétlen konstrukcióba ment bele minden résztvevő. Volt egy tulajdonrendezési eljárás. 

Eredetileg a Református Egyháznak a bázisa az a Zeneiskola épülete. Hetvenöt éve lesz az, 

hogy az egészet leállamosították, 1992-ben az egyház visszakérte a gimnáziumot, de a tulajdoni 

rendezés nem történt meg. Egy olyan megoldás született, hogy lemond a kollégiumról, ami 

amúgy az őstulajdona, de azon a telken ahol most van a Németh László Kollégium, ott egy 

hallatlanul szerencsétlen tulajdonmegosztás keletkezett. A kollégium 34/192 tulajdoni hányada 

a református egyház tulajdona lett. 1992-ben a kollégiumot egy részét a Református Egyház 

visszakapta. Folyamatban volt egy kollégiumépítési projekt, ami húzódott, a pénz inflálódott. 

Újabb pénzt kellett keresni, hogy ez megoldódjon, aztán nagy nehezen tavaly ősszel elindult a 

kollégium építése, és közben meg befutott ez az ügy. Tehát a Kollégium épület egyik része a 

református egyházé, a másik része a Békés város önkormányzatáé, utóbbi tulajdoni hányada 

katolikus egyház fenntartásában működik. Tehát teljesen kaotikus az egész helyzet. Jó lenne ha 

egy kézben legyen ez az egész, mert az sem jó, hogy a város tulajdona, de nem tudunk vele mit 

kezdeni, csak költeni, mert használják. Az egész egy helyrajzi számon van, tehát nem lehet azt 

csinálni, hogy mint egyház község pályázzanak rá, mert akkor a másik félnek bele kell 

egyezzen. Ez a törvény ami most bejött, ez ebben tenne rendet, de mégsem tud rendet tenni, 

mert csak addig adja tulajdonba, amíg abban kollégiumi tevékenység működik. Ha úgy dönt a 

MEZGÉ, hogy szeptember 1-től kiköltöznek, akkor mi lesz? Gondok vannak a Református 

Egyházközség meg a MEZGÉ között is. Volt egy megállapodás, amit az energiaválságig 

lehetett tartani, hogy milyen arányban van a fizetés. A folytatásról még nincs döntés. 

 

Kálmán Tibor polgármester: A két egyháznak a képviselői leültek egymással beszélgetni. A 

katolikus fenntartó is elgondolkozott azon, hogy kéri az ingatlant tulajdonba. Leült a református 

egyházzal és megbeszélték, és ezek után van most itt előttük ez a határozati javaslat. Nekünk 

annyi joguk van, hogy annak az egyházi fenntartónak átadjuk, aki ezt kéri. Olyan szempontból 

szerencsés lesz, hogy megszűnik ez a kettőstulajdonlás. Mi is tulajdonosok vagyunk, de be sem 

tehetjük a lábukat, a MEZGÉ lakik ott nagyobb részben, de a református gimnázium tanulói is 

laknak ott. Tehát a két egyház egyeztetett egymással. A törvényben úgy van, hogy dönthet úgy 

is az egyház, hogy bármikor visszaadja, akkor visszaszáll az eredeti tulajdonosára. Ezt 

jogszabály írja elő, hogy ha nem nevelési tevékenységre használja, akkor a törvény erejénél 

fogva visszaszáll az eredeti tulajdonosra.  
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Rácz Attila képviselő: A rendezés az egy fontos dolog, és ő is támogatja ezt. Viszont kérheti  

–e azt külön megállapodásban, hogy az átadás kapcsán a későbbiekben is ezt a lehetőséget, ezt 

a gimnázium biztosítsa az önkormányzatnak, hogy a vendégeiket hétvégente, ami nem ütközik 

egyébként az oktatási-nevelési munkával, hogy ebben ezt a szerepet ezt továbbra is viseljék?  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ez egy jó üzleti érdeke lehet bárkinek. Jelenleg sem azért 

engedett be bármelyik egyház vendéget a kollégiumba, mert azt az Önkormányzat kérte, hanem 

azért mert az egyház ezért megkérte az árát, és neki ebből bevétele származott. Mint katolikus 

és református egyházat kereste meg őket a vendég, hogy szállást keresnek. Ha lehetőségük volt 

kiadták, ha nem, nem. Nincs semmilyen kedvezmény, nem volt megkötve a működtető keze, 

de ha visznek oda vendéget, akkor meglehetősen kedvező az ára. Előző évben 2000-2500 Ft/fő 

az nem sok. 

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Nem a gimnázium kapja meg, hanem a Békési Református 

Egyházközség, teljesen más a kettő. Rácz Attila képviselő úr felvetése teljesen jogos. 

Megpróbálják Mucsi András képviselő, presbiter testvérrel képviselni ezt az álláspontot is. Ez 

a törvény úgy rendelkezik, hogy nekünk itt nincs mérlegelés. Jön valamelyik egyház, 

meghajlunk a döntés előtt, és már jön is a testület elé, és át kell adni. A katolikus egyház és a 

reformátusok leültek, átbeszélték, hogy legyen. A katolikusok azt mondták, hogy rendben 

legyen a reformátusoké, ott helyben megegyeztek. Tehát mint testületnek, se bele szólása nem 

volt, és ellene menni sem tudnak.  

 

Rácz Attila képviselő: Szerepel az anyagban is, hogy határidőre benyújtotta az igényét. Ez a 

határidő már letelt? Tehát ezek után már nem jelentkezhet senki?  

 

Kálmán Tibor polgármester: Aki akarta benyújtotta, letelt a határidő. Az OCM is beadta az 

igényt, ott még az ingatlannal kapcsolatos telekmegosztások és egyebek zajlanak.  

 

Mucsi András képviselő: Akkor lenne baj, ha február 28-ig mind a kettő beadja. Tehát abba 

nincs mérlegelési jog, hogy igen vagy nem. Mert most rányomhatják, hogy nem, de a 

kormányhivatal azt fogja mondani, hogy mulasztásos törvénysértést követtek el. A gond ott 

kezdődik hogyha mind a kettő beadta volna. Nyilván szerencsésebb, ha egy kézbe van az egész. 

A két egyház között működni fog ugyanúgy, a gyerekek is ugyanúgy kezdhetik a következő 

tanévet. Tehát változás nem lesz, hanem ez egy technikai jellegű história. A református 

kollégisták, a kézilabdások, azok hétvégén is itt vannak, mert meccs van. Az, hogy van egy új 

kollégium, az arra ad lehetőséget, hogy ezt kitudod adni hétvégére is, a másikba meg tudjuk 

elszállásolni a kollégistákat. Amit Rácz Attila képviselő mond, azt az irányt fogják vinni 

reménység szerint.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

118/2023. (V. 25.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az egyházak hitéleti és 

közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 11/A. § (1) 

bekezdése alapján ingyenesen a Békési Református Egyházközség (adószám: 19980027-2-

04, KSH számjel: 19980027-9491-559-04, székhely: 5630 Békés, Széchenyi tér 21., 

képviseli: Molnár Máté vezető lelkész) tulajdonába adja a Békés Város Önkormányzata 

158/192-ed arányú tulajdonát képező Békés, 792 hrsz-ú, természetben az 5630 Békés, Petőfi 

Sándor utca 7. szám alatt található, kivett kollégium megnevezésű ingatlant.  

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megkötésére és aláírására, valamint a változások ingatlan-nyilvántartáson 

történő átvezetésére. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Tárgy:  Civil szervezetek támogatása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

A 2023. évi költségvetésben betervezett előirányzat terhére három civil szervezet részére 

javaslom a támogatást. A Békési Polgárőrség részére egymillió forint, a Belencéres Néptánc 

egyesület részére másfél millió forint, a Békés Fiatalokért egyesület részére mintegy félmillió 

forint összegben. 

 

A három határozati javaslatról külön szavazást rendelek el. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

 

Mucsi András képviselő: Ezeket a pénzeket civil szervezeti támogatásként adják. Erről szól ez 

a napirend, ez a hivatalos, meg a nem hivatalos is. Ez azért adják, hogy a polgárőreink biztosítsák 

a rendezvényeket, amellett, hogy a lakosság biztonság igényét is szolgálják. Amikor vannak 

nagyrendezvényeik, akkor első szóra ott vannak. A Belencéres Néptáncegyüttes a BÉTAZEN-

nek a fő gerince. Részben munkahelyteremtés, másrészt a saját rendezvényeinket finanszírozzuk 

be rajtuk keresztül. 

   

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelek el az I. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

119/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a 

továbbiakban Rendelet) 6. § (1) bekezdése alapján a céljai eléréséhez működési célú 

támogatást nyújt: 

Békési Polgárőrség Közhasznú Szervezet (székhelye: 5630 Békés, Petőfi u. 42. képviseli: 

Gyarmati Sándor) támogatására 1.000.000 Ft összegben. 

A fedezet Békés Város Önkormányzat 2023. évi 5/2023. (II.24.) költségvetési rendelet 

084031 „Civil szervezetek működési támogatása” K512-35 „Egyéb civil, vagy más 

nonprofit szervezetnek egyéb működési célú támogatások kiadásai” soron 

rendelkezésre áll. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a 

fentiek szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás 

felhasználásáról azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell a 

támogatás felhasználásáról szakmai és pénzügyi elszámolását benyújtania. Ennek 

elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további támogatást 

felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el a II. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

120/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 

Rendelet) 6. § (1) bekezdése alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt: 

Belencéres Néptáncegyüttesért Egyesület (székhelye: 5630 Békés, Petőfi Sándor u. 21. 

képviseli: Deákné Domokos Julianna elnök) támogatására 1.500.000 Ft összegben. 

A fedezet Békés Város Önkormányzat 2023. évi 5/2023. (II.24.) költségvetési rendelet 

084031 „Civil szervezetek működési támogatása” K512-35 „Egyéb civil, vagy más 

nonprofit szervezetnek egyéb működési célú támogatások kiadásai” soron 

rendelkezésre áll. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a 

fentiek szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás 
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felhasználásáról azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell a 

támogatás felhasználásáról szakmai és pénzügyi elszámolását benyújtania. Ennek 

elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további támogatást 

felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el a III. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

121/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 

Rendelet) 6. § (1) bekezdése alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt: 

Békési Fiatalokért Egyesület (székhelye: 5630 Békés, Hőzső u. 4. képviseli: Serfecz Dávid 

elnök) támogatására 514.000 Ft összegben. 

 

A fedezet Békés Város Önkormányzat 2023. évi 5/2023. (II.24.) költségvetési rendelet 

084031 „Civil szervezetek működési támogatása” K512-35 „Egyéb civil, vagy más 

nonprofit szervezetnek egyéb működési célú támogatások kiadásai” soron 

rendelkezésre áll. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a 

fentiek szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás 

felhasználásáról azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell a 

támogatás felhasználásáról szakmai és pénzügyi elszámolását benyújtania. Ennek 

elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további támogatást 

felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Tárgy:  A helyi autóbusz menetrend módosítása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   
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Amennyiben nincs, úgy szavazást rendelek el a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

122/2023. (V. 25.) határozata  

 

1. Békés Város Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a VOLÁNBUSZ Zrt. által 2023. 

május 3. napján javasolt menetrend módosítást szerint az alábbi járatok 

megszüntetésre kerüljenek: 

 

 

Indulási idő Induló állomás Érkezési idő Érkező állomás 

09:40 Békés, autóbusz-állomás 09:45 Békés, Volán telep 

09:45 Békés, Volán telep 09:55 Békés, Fürdő 

09:55 Békés, Fürdő 10:00 Békés, autóbusz-állomás 

13:30 Békés, autóbusz-állomás 13:44 Békés, Volán telep 

13:45 Békés, Volán telep 13:57 Békés, Hőzső utca 

14:00 Békés, Hőzső utca 14:06 Békés, autóbusz-állomás 

14:55 Békés, Hőzső utca 15:01 Békés, autóbusz-állomás 

 

 

2. Békés Város Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a VOLÁNBUSZ Zrt. által 2023. 

május 3. napján javasolt menetrend módosítást keretében a Békés, Hepp F. Iskola 

megállóhelyről 16:00 órakor induló, Békés, Volán telep megállóhelyre 16:25 órakor 

érkező helyi-járatot követően új járat kerüljön közlekedtetésre, amely Békés, Volán 

teleptől 16:25 órakor indul és 16:30 órakor Békés, autóbusz-állomásra érkezik. 

 

3. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

szükséges szerződések megkötésére, dokumentumok aláírására. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester  

 

 

Tárgy:  Háziorvosok feladat-ellátási szerződés módosítása iránt benyújtott kérelme 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

Városunkban három háziorvos van, aki jelenleg reggel 7 órakor megkezdi rendelését, azonban 

az ügyeleti rendszer változása miatt módosuló rendelkezésre állási idő időtartamában szeretnék 

kezelni a rendelési idejüket. A rendelési idők továbbra is változatlanul heti 20 órát tesznek ki. 
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A három határozati javaslatról külön kell szavazni a képviselő-testületnek. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Amennyiben nincs, úgy szavazást rendelek el az I. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

123/2023. (V. 25.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete - a rendelési idő megváltozása miatt - 

a határozat 1. számú melléklete szerint hozzájárul a Dr. Garbai Imre Gábor háziorvossal 

kötött feladat-ellátási szerződés módosításához. 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

szerződés aláírására.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el a II. határozati javaslat elfogadásáról. 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

124/2023. (V. 25.) határozata 

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete - a rendelési idő megváltozása miatt - 

a határozat 2. számú melléklete szerint hozzájárul a KARDIO-BEL-BAR Egészségügyi 

Szolgáltató Kft.-vel (tevékenységet végző orvos: Dr. Baranyai István háziorvos) kötött 

feladat-ellátási szerződés módosításához. 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

szerződés aláírására.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 



 

 

 

37  

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el a III. határozati javaslat elfogadásáról. 

   

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

125/2023. (V. 25.) határozata 

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete - a rendelési idő megváltozása miatt - 

a határozat 3. számú melléklete szerint hozzájárul a Dr. BERCZI Egészségügyi 

Szolgáltató Bt.-vel (tevékenységet végző orvos: Dr. Berczi Ilona háziorvos) kötött 

feladat-ellátási szerződés módosításához. 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

szerződés aláírására.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

Tárgy:  Polgármesteri Hivatal konyhájának további működtetése 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

  

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelek el a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

126/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal által üzemeltetett 

konyha működéséről szóló tájékoztatást elfogadja. Felkéri a Polgármestert, hogy a tárgyalások 

lezárultát követően terjessze be javaslatát a hivatali konyha további üzemeltetésére vonatkozóan.  

 

Határidő: legkésőbb szeptember 30. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 
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Tárgy:  Szent Lázár Alapítvány kérelme a Békés, Petőfi u. 33. szám alatti ingatlan bérleti 

szerződésének meghosszabbítása tárgyában 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

127/2023. (V. 25.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete, az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (6) 

bekezdése alapján az 5630 Békés, Petőfi u. 33. szám (hrsz.: 811) alatti önkormányzati 

tulajdonú ingatlan bérleti szerződésének időbeli hatályának meghosszabbítása 

vonatkozásában felmentést ad a pályáztatás alól. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (1) 

bekezdése és 23. § (2) bekezdése alapján a Szent Lázár Alapítvány (székhelye: 5630 

Békés, Hunyadi tér 1/1., adószáma: 18375839-2-04, képviselő: Kovács Ildikó igazgató) 

kérelmét jóváhagyja, és bérleti jogviszonyát az 5630 Békés, Petőfi u. 33. szám (hrsz.: 

811) alatti ingatlan vonatkozásában 2024. június 30. napjáig változatlan feltételek mellett, 

a jelenlegi szerződés előírásai szerint meghosszabbítja. 

 

3. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a 

határozat 1. számú mellékletét képező helyiségbérleti szerződés aláírására és az esetleges 

további jognyilatkozatok megtételére 

 

 

Határidő: legkésőbb szeptember 30. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Tárgy:  Költségvetési kitekintő határozat elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

   

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelek el a határozati javaslat elfogadásáról. 
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- A képviselő-testület 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

128/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény 29/A. §-a alapján Békés Város Önkormányzata saját bevételeinek és az 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő 

három évre várható összegét a határozat 1. mellékletében foglaltak szerint fogadja el. 

 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Tárgy:  Az Országgyűlés 5/2023. (III. 31.) számú határozatának támogatása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

  

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelek el a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodással az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

129/2023. (V. 25.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért az Országgyűlés 5/2023. (III. 31.) 

számú, jelen határozat mellékletét képező határozatban foglaltakkal, és felkéri a polgármestert, 

hogy támogasson minden, a határozat tartalmával összhangban álló és a béke előmozdítására 

irányuló kezdeményezést.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Tárgy:  Interpellációs válaszok  

Balog Zoltán képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Balog Zoltán képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  
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Balog Zoltán képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta.  

 

Földesi Mihály képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Földesi Mihály képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta, de nem ért vele egyet.  A 

régi házaknál a belterületi magasság és az udvarmagasság adott. A csatorna fdél pedig e fölött 

van. Ha káros vízmennyiség van, akkor nem mindenhol található szivattyú. Érti a választ, de nem 

tudja elgondolni, hogy az idősebb lakók esetén, hogy lesz ez megoldva.  

- Molnár Gábor képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Molnár Gábor képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Molnár Gábor képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Csibor Géza képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Nincs jelen az ülésen Képviselő Úr. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem kíván-e valaki interpellációval élni, vagy van-e 

valakinek bejelentése?  

 

Balog Zoltán képviselő:  

 

- A Dobozi úton a Csatárkerti részen ki vannak égve a közvilágítás lámpái. Mivel nem 

köthető házszámhoz, ezért a szolgáltatónak hiába lett jelezve, nem csinálja meg. Azt 

mondják, hogy nem tudják beazonosítani, hogy melyik villanykarón kellene az égőt 

kicserélni. Hogy lehetne meghatározni azoknak a villanyoszlopoknak a helyzetét, hogy 

megoldódjon ez a kérés?  

 

Rácz Attila képviselő:  

 

- Nagy örömére szolgál, és régóta várták az aszfaltozási programot. Ez egy nagyon jó 

dolog, főleg így, hogy a ciklus idejére sikerült. A következő évre a választásokra lehet 

eredményt fölmutatni. Mezőberényben már húsz éve minden utca aszfaltos, így már ezzel 

nem lehet kampányt nyerni. Eljut ide egyszer Békés is, hogy minden utca aszfaltos lesz. 

Az a kérdése, hogy melyik utcákat tervezi bevonni az önkormányzat a fejlesztésbe? 

Hosszú idő óta midig emlegeti, hogy a peremkerület, például a 8-as választókerületbe 

nagyon kevés fejlesztései forrás jut. Akár a cigánytelepi utcákat említve, ahová a mentő 

nem tud bemenni, vagy a Pusztaszeri utca mindig analógia, bár már nem sáros teljes 

mértékben. Több olyan utca lenne, amelyet bevonnának ebbe. Szeretne részt venni összes 

képviselő ezeknek az utcáknak a sorrendbeállításában. Így fél füllel lehet tudni, sejteni, 

hogy melyek lesznek azok, de szeretné, ha ebben konszenzus születne, és úgy tennék 

közre az utcák elnevezéseit, hogy melyek kerültek bele az aszfaltozási programba.  
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Kálmán Tibor polgármester: Amikor a megyével megterveztették a 45 db utcát, akkor azt már 

megszavazta a képviselő-testület, hogy az útalapos utcák lesznek megterveztetve. Ezen fölül, 

amennyit tudnak beletesznek. Mivel nem tudnak minden utcát leaszfaltozni, ezért ha csak ketten 

is leülnek, akkor sem fognak konszenzusra jutni. Ha meg tizenegyen ülnek le még kevesebb rá 

az esély, mindenki természetesen a saját választó kerültét helyezi előtérbe, ami teljesen rendben 

van. Ez egy nagy lépés előre, de az a cél, hogy ne lehessen majd választást nyerni azzal, hogy 

még három utcát aszfaltozzanak. Igyekeztek úgy összerakni, hogy a Leromlott Városi Területek 

Rehabilitációja című pályázatban is tudnak aszfaltozni. Tehát amit lehet azt odacsoportosítottak. 

Abban viszont nincs igaza képviselő úrnak, hogy nem történik fejlesztés a 8-as kerületben, hiszen 

az előző ciklusban is 14 méter járdát csináltak, 15 lakást építettek, újabb 7 kertes házat építenek 

még az aszfaltozás mellett, ez nem rossz arány.   

 

Mucsi András képviselő: Bajnak tartaná, ha tényleg a választások közeledtével aszfaltoznának. 

Felhívja a figyelmét a képviselőtársainak arra, hogy a Jámbor utca nem kampány időszakba lett 

leaszfaltozva, hanem két éve. A Karacs Teréz utca tavalyelőtt, tehát pont ők azok, akik nagyon 

szeretnék, hogy ne a választásokra legyen leaszfaltozva. Az idővel futnak versenyt, mert 

októberig mennek az aszfaltkeverő gépek, jó lenne ha a közbeszerzés az engedélyeztetés az most 

lemenne, hogy véletlenül se a 2024-es évhez kapcsolódjon. Mire bejön a sáros idő addigra 

meglegyenek ezek a fejlesztések. Ami kis pénzt meg tudnak szerezni, azt igyekeznek az 5 éves 

ciklus alatt megoldani.  

 

- Kérte a Jámbor utcai hídnak a környékének a rendbetételét, mert most már ránő a 

vegetáció az úttestre.  

 

- Kispince utca 31-33. szám előtt van egy elég terjedelmes kátyú, nem lehet kikerülni 

autóval sem.  

 

- Aki a Földvár bölcsődéből hajt ki, meg a Református Óvodából, jobb kéz felől egy fa 

ránőtt a hídra. Tehát nem lehet belátni, aki a Fábián utca felől érkezik, nagyon ki kell 

menni az úttestre ahhoz, és az meg balesetveszélyes. Téli időszakban nincs gond, mert 

belátható, de ilyenkor veszélyes.  

 

Földesi Mihály képviselő:  

 

- Az ügyeleti rend óta lassan már egy hónap eltelt. Sok pozitív dolgot nem hallott róla, 

szeretné, hogy ha a szakemberek beszámolóval készülnének a következő testületi ülésre. 

Jövő hónaptól a gyógyszertár is ugyanebbe a csapdába fog kerülni, hogy nem lesz Békés 

városában. A második héten hatvan gyereket kellet a békéscsabai ügyeleten ellátni, nem 

békési, hanem körzeti szinten. Az ott lévő orvos azt mondta, hogy ez volt neki az első és 

utolsó ügyeleti napja, amit bevállalt. Helyi szinten kell –e valamiben gondolkozni, hogy 

kell –e tovább lépni az ügyeleti rendszerben vagy sem? Erről beszámolót szeretne. 

Látszik, hogy a házi orvosi szolgálatban sem ért mindenki egyet ezzel a rendelettel, és a 

hozzáállás is ennek megfelelően egyeseknek túlterhelés lesz, másoknak kevésbé.  

 

- Földvár bölcsőde meg a Református Óvoda környékén van a következő. Az unokáját vitte 

reggel az óvodába és azon a környéken két oldalról állnak az autók, parkoló nincs, a 

gyermekek elszaladnak az anyukától ez nem biztonságos. Nincsen járda sem, tehát 

megoldás kellene. Van egy leválasztó rész, és ott egy járdát ki lehetne alakítani. A 

parkolással is gond van, ezt szeretné, ha orvosolnák. 
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- A Csallóközi utcának az eleje tele van kátyúval. A gyermekek az iskolából kerékpárral 

mennek haza, és ebben az utcában nagy veszély leselkedik rájuk. A Sacifer Kft. és a 

Békés Drén Kft.-nek az ügyvezetőivel beszélni kellene, hogy hogyan lehetne 

megszélesíteni a kövesutat. Vagy meg kellene csinálni a járdát, hogy ott is tudjanak 

közlekedni.  

 

- A Tárház utcáról kijövő kamionok az ott lévő járda lapokat föltolták. Nem lehet rajta 

közlekedni. Ezzel az útszakasszal is jó lenne, ha valamit kezdenének, mert a fiatalokra és 

idősekre egyaránt veszélyes. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az Országos Mentő Szolgálattal kapcsolatban megkeresik a 

vezetést. Viszont több időt kell hagyni, hogy ez az új rendszer beálljon, minden nehézségével 

együtt. Biztos, hogy mindenkinek át kell álljon a gondolkozása, hogy ez egy sürgősségi ellátás 

és nem egy jóléti ellátás. Reméljük, hogy be fog állni teljesen. 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Tájékoztatta a Képviselő-testületet és minden érdeklődőt, hogy 

2023. május 26-28- ig – ezen a hétvégén – Gyulán a Várkertben ismét megrendezésre kerül a 

Pálinkafesztivál, ahol a közfoglalkoztatás során kiemelkedő teljesítményű és kiváló minőségű 

termékeket előállító önkormányzatok, köztük Békés Város Önkormányzata is meghívást kapott 

kiállítóként történő megjelenésre. Invitálok mindenkit, hogy látogasson el a fesztiválra. Tehát 

most hétvégén péntektől vasárnapig, Gyula Várkert. 

 

Mivel nyílt ülésen tárgyalandó további napirend nincs, ezért zárt ülést rendelek el. Kérem, hogy 

csak azok maradjanak a teremben, akiknek erre a jogszabály lehetőséget biztosít. 

 

A képviselő-testület nyílt ülését 11 óra 50 perckor befejezettnek nyilvánította.  

 

 

 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

Kálmán Tibor       Dr. Bocskay Árpád   

 polgármester                 aljegyző 


